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PROTOKÓŁ XXXVII/13 

Z  XXXVII  sesji Sejmiku Województwa Lubuskiego 

kadencji 2010-2014 

w dniu 13 maja 2013 roku, godz. 1600 

Sala Kolumnowa w Urzędzie Marszałkowskim Województwa Lubuskiego 

w Zielonej Górze  

 

 

Do punktu 1. 

Otwarcie obrad XXXVII zwyczajnej sesji Sejmiku Województwa Lubuskiego kadencji 2010-2014. 

 

Przewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Tomasz Możejko: Szanowni Państwo, 

otwieram XXXVII zwyczajną Sesję Sejmiku Województwa Lubuskiego kadencji 2010-2014.  

 

Przewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego wita zaproszonych gości.  

 

Szanowni Państwo, na podstawie listy obecności stwierdzam, że na stan 30 Radnych Województwa 

Lubuskiego, obecnie jest na sali 25 radnych, wobec czego Sejmik władny jest do podejmowania 

prawomocnych uchwał. Jednocześnie informuję, że protokół z XXXVI sesji Sejmiku został umieszczony 

na stronie internetowej www.sejmik.lubuskie.pl, a podczas dzisiejszej sesji jest wyłożony na stoliku 

Biura Sejmiku. Protokół przyjmiemy w końcowej części obrad sesji.  

Szanowni Państwo, przypominam o urządzeniach do głosowania. Głosujemy przez naciśnięcie 

wybranego przez Państwa przycisku na urządzeniu do głosowania, a głos jest oddany, gdy lampka przy 

słowie „głosuj” zgaśnie. Proszę o kontrolowanie podczas sesji, czy świeci się lampka kontrolna  

informująca nas, że urządzenie jest aktywne i przypominam, by głosowania za pomocą urządzeń 

odbywały się przy stole obrad.  

Zanim przystąpimy do punktu 2 mamy jeszcze jednego szanownego gościa. Konkretnie zaszczyciła 

dzisiaj nas swoją obecnością Miss Ziemi Lubuskiej Pani Oliwia Mojsiej. Witamy naszą Miss Ziemi 

Lubuskiej. Pani Miss jest studentką Uniwersytetu Zielonogórskiego i proponuję kilka słów prezentacji.  
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Miss Ziemi Lubuskiej Oliwia Mojsiej: Dzień dobry. Może jeszcze raz się przedstawię. Nazywam 

się Oliwia Mojsiej. Mam 21 lat, pochodzę ze Świebodzina. Obecnie studiuję budownictwo 

na Uniwersytecie Zielonogórskim. Jest mi niezmiernie miło, że mogę reprezentować nasze 

województwo jako Miss Ziemi Lubuskiej. Bardzo się cieszę, że zostałam tu zaproszona i życzę udanych 

obrad. Dziękuję.  

 

Przewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Tomasz Możejko: Dziękujemy bardzo. 

Życzymy powodzenia. Miejmy nadzieje, że małe województwo lubuskie jest piękne. Prawda, jak zwykle 

jest piękne i wspaniałe. Zajmiemy pierwsze miejsce i będziemy gościć Panią już jako Miss Polski,  

a może Unii Europejskiej i dalszych antypodów. Dziękuję bardzo.  

 

Lista obecności radnych stanowi załącznik nr 1 do protokołu. 

Lista obecności zaproszonych gości stanowi załącznik nr 2 do protokołu. 

 

Do punktu 2. 

Przyjęcie porządku obrad sesji.   

 

Przewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Tomasz Możejko: Przystępujemy 

do uchwalenia porządku obrad XXXVII sesji Sejmiku Województwa Lubuskiego. Panie i Panowie Radni, 

projekt porządku obrad otrzymaliście wraz z zaproszeniem na sesję.  

W związku ze złożoną dnia 6  maja  br. rezygnacją  z pełnienia funkcji Wicemarszałka Województwa 

Lubuskiego przez Pana Jacka Hoffmanna, proponuję rozszerzenie porządku obrad o punkt 11a:  

• Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia rezygnacji i zwolnienia z pełnienia obowiązków  

Wicemarszałka Województwa Lubuskiego – druk nr 456. 

Na wniosek Zarządu Województwa Lubuskiego, proponuję rozszerzenie porządku obrad o: 

• Punkt 19a - Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia Gminie Ośno Lubuskie pomocy finansowej 

w formie dotacji celowej na dofinansowanie lokalnych przewozów pasażerskich z powodu 

całkowitego wyłączenia z ruchu remontowanej drogi wojewódzkiej nr 134 na odcinku Rzepin 

– Ośno Lubuskie – druk nr 454, 

• Punkt 22a - Podjęcie uchwały w sprawie odwołania członka Rady Lubuskiego Oddziału 

Wojewódzkiego Narodowego Funduszu Zdrowia – druk nr 453, 

• Punkt 22b - Podjęcie uchwały w sprawie powołania członka Rady Lubuskiego Oddziału 

Wojewódzkiego Narodowego Funduszu Zdrowia – druk nr 455. 

Proponuję również rozszerzenie porządku obrad o: 
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• Punkt 23a - Stanowisko Sejmiku Województwa Lubuskiego w sprawie sytuacji na rynku 

biomasy w regionie, związanej z udziałem Odnawialnych Źródeł Energii  

w ogólnej produkcji energii. 

Projekty uchwał dostępne są na stronie internetowej www.sejmik.lubuskie.pl 

Ponadto informuję, iż na stronie internetowej www.sejmik.lubuskie.pl dostępna jest 3 wersja projektów 

uchwał w sprawie: 

• dokonania zmian uchwały budżetowej Województwa Lubuskiego na 2013 rok – druk nr 446, 

• dokonania zmian Wieloletniej Prognozy Finansowej Województwa Lubuskiego na lata 2013-

2024 – druk nr 447.  

Czy mają Państwo pytania do zaproponowanego porządku obrad dzisiejszej sesji? Nie widzę.  

Poddaję pod głosowanie rozszerzenie porządku obrad dzisiejszej sesji o punkt  11a -  Podjęcie uchwały 

w sprawie przyjęcia rezygnacji i zwolnienia z pełnienia obowiązków  Wicemarszałka Województwa 

Lubuskiego – druk nr 456. Kto z Państwa Radnych jest za, proszę podnieść rękę i nacisnąć przycisk 

zielony. Kto jest przeciw, proszę podnieść rękę i nacisnąć przycisk czerwony. Kto się wstrzymał, proszę 

podnieść rękę i nacisnąć przycisk niebieski.  

Za 18, przeciw 7, wstrzymało się 0. 

Stwierdzam, że w wyniku głosowania porządek obrad dzisiejszej sesji został rozszerzony o punkt 11a. 

Poddaję pod głosowanie rozszerzenie porządku obrad dzisiejszej sesji o punkt 19a -  Podjęcie uchwały 

w sprawie udzielenia Gminie Ośno Lubuskie pomocy finansowej w formie dotacji celowej 

na dofinansowanie lokalnych przewozów pasażerskich z powodu całkowitego wyłączenia z ruchu 

remontowanej drogi wojewódzkiej nr 134 na odcinku Rzepin – Ośno Lubuskie – druk nr 454. 

Kto z Państwa Radnych jest za rozszerzeniem porządku obrad, proszę podnieść rękę i nacisnąć 

przycisk zielony. Kto jest przeciw, proszę podnieść rękę i nacisnąć przycisk czerwony. 

Kto się wstrzymał, proszę podnieść rękę i nacisnąć przycisk niebieski. 

Za 23, przeciw 1, wstrzymał się 1. 

Stwierdzam, że w wyniku głosowania porządek obrad dzisiejszej sesji został rozszerzony o punkt 19a.  

Poddaję pod głosowanie rozszerzenie porządku obrad dzisiejszej sesji o punkt 22a -  Podjęcie uchwały 

w sprawie odwołania członka Rady Lubuskiego Oddziału Wojewódzkiego Narodowego Funduszu 

Zdrowia – druk nr 453. Kto z Państwa Radnych jest za, proszę podnieść rękę i nacisnąć przycisk 

zielony. Kto jest przeciw, proszę podnieść rękę i nacisnąć przycisk czerwony. Kto się wstrzymał, proszę 

podnieść rękę i nacisnąć przycisk niebieski. 

Za 22, przeciw 0, wstrzymało się 2. 

Stwierdzam, że w wyniku głosowania porządek obrad dzisiejszej sesji został rozszerzony o punkt 22a.  
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Poddaję pod głosowanie rozszerzenie porządku obrad dzisiejszej sesji o punkt 22b - Podjęcie uchwały 

w sprawie powołania członka Rady Lubuskiego Oddziału Wojewódzkiego Narodowego Funduszu 

Zdrowia – druk nr 455. Kto z Państwa Radnych jest za, proszę podnieść rękę i nacisnąć przycisk 

zielony. Kto jest przeciw, proszę podnieść rękę i nacisnąć przycisk czerwony. Kto się wstrzymał, proszę 

podnieść rękę i nacisnąć przycisk niebieski. 

Za 23, przeciw 1, wstrzymał się 1. 

Stwierdzam, że w wyniku głosowania porządek obrad dzisiejszej sesji został rozszerzony o punkt 22b.  

Poddaję pod głosowanie rozszerzenie porządku obrad dzisiejszej sesji o punkt 23a  - Stanowisko 

Sejmiku Województwa Lubuskiego w sprawie sytuacji na rynku biomasy w regionie, związanej  

z udziałem Odnawialnych Źródeł Energii w ogólnej produkcji energii. Kto z Państwa Radnych jest za, 

proszę podnieść rękę i nacisnąć przycisk zielony. Kto jest przeciw, proszę podnieść rękę i nacisnąć 

przycisk czerwony. Kto się wstrzymał, proszę podnieść rękę i nacisnąć przycisk niebieski. 

Za 24, przeciw 0, wstrzymał się 1. 

Stwierdzam, że w wyniku głosowania porządek obrad dzisiejszej sesji został rozszerzony o punkt 23a.  

Po tych głosowaniach przechodzimy do uchwalenia porządku obrad dzisiejszej sesji.  

Szanowni Państwo, porządek obrad dzisiejszej sesji Sejmiku, poddaję pod głosowanie z uchwalonymi 

zmianami. Kto z Państwa Radnych jest za przyjęciem porządku obrad wraz z przegłosowanymi 

zmianami, proszę podnieść rękę i nacisnąć zielony przycisk - „T”. Kto jest przeciw proszę podnieść rękę  

i nacisnąć czerwony przycisk - „N”.  Kto się wstrzymał proszę podnieść rękę i nacisnąć niebieski 

przycisk - „?”. 

Za 23, przeciw 0, wstrzymało się 3. 

Stwierdzam, że w wyniku głosowania porządek obrad dzisiejszej sesji został przyjęty. 

Mamy zatem rozszerzony porządek obrad dzisiejszej sesji.  

 

Rozszerzony porządek obrad sesji stanowi załącznik nr 3 do protokołu. 

 

Do punktu 3. 

Interpelacje i zapytania.  

 

Przewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Tomasz Możejko: Kto z Państwa Radnych 

chciałby zabrać głos? Proszę Pan Robert Paluch. 

 

Radny Województwa Lubuskiego Robert Paluch: Ja już o problemie jakby tutaj informowałem 

na Komisji Budżetu, niemniej jednak taką interpelację w tej chwili chcę złożyć. Pani Marszałek, niektóre 

gminy od niedawna zmieniły organizacje transportu publicznego i niestety odbija się to, a tu jest problem 

zdaje się trochę szerszy. Odbija się to tym, że nawet w miejscowości, które mają między 500 a 1 tys. 
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mieszkańców po prostu nie mają w ogóle, kompletnie transportu podmiejskiego. No coś na tej zasadzie. 

Tak jak Pani słusznie stwierdziła - 40 mln dokładamy do przewozów regionalnych. W związku z tym 

zwracam się do Pani i w zasadzie tak trochę, żeśmy o tym rozmawiali, żeby spróbować przeanalizować 

tą sytuację w całym województwie lubuskim i zastanowić się, bo jak rozmawiałem z wójtem, kwestia 

kilku dziesięciu tys. zł akurat w tym przypadku pewnie by rozwiązała problem. Tak sobie szybko 

pomnożyłem 100 tys. przez 83 gminy. Oczywiście wszystkie tej pomocy nie wymagają, no to mamy 

kilka mln zł, a możliwość, dostępność dojazdu do pracy etc. jest. Gminy mają oczywiście tylko na tyle 

ile muszą, czyli dowóz dzieci powyżej jakiś tam odległości, chyba 3 km do szkół podstawowych 

i ich obowiązek jakby zapewnienia komunikacji się kończy, więc w mojej ocenie nie ma innego wyjścia 

jak się zastanowić. Niestety gminy między sobą przede wszystkich te obarzanki, czy te gminy przyległe 

do dużych miast, niestety nie chcą się dogadywać. Ja bym powiedział wprost, toczy się wojna między 

miastami a gminami ościennymi i taki jest skutek.  

Druga sprawa, oczywiście jakby w ramach tej komunikacji to zastanowić się jak ma dalej funkcjonować, 

a w zasadzie przewozić pociąg pasażerów do Warszawy i z powrotem w sytuacji, gdy w Warszawie 

na dworcu centralnym staje 10:25, przepraszam 11:25, to przejazd jest już o 2,5 godziny 

od pierwotnego momentu kiedy stawał około godziny 9 opóźniony, chyba trochę bezsensu. Dziękuję.     

 

Przewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Tomasz Możejko: Proszę, Pan Radny 

Zbigniew Kościk.  

 

Radny Województwa Lubuskiego Zbigniew Kościk: Kilka kwestii. Pani Marszałek, jak wygląda 

kwestia kontraktów, umów z lekarzami, pielęgniarkami w obu lubuskich szpitalach na ten rok? Czy one 

wzrosły w stosunku do wynagrodzeń ubiegłorocznych, czy kwot ubiegłorocznych i jak się kształtują? 

Druga sprawa to cały czas trzymamy kciuki w kwestii odzyskania części przynajmniej pieniędzy 

związanych z tzw. nadwykonaniami. Pani informowała za pośrednictwem dyrektorów szpitali, że sprawy 

są obecnie w sądzie rozstrzygane. Chciałem się dowiedzieć, jak wyglądają te kwestie, czy udało nam 

się jakieś pieniądze odzyskać z tytułu nadwykonań, czy też nie? I w związku z tym konsekwencją tego 

pytania, bo ta nowa ustawa o lecznictwie, która znowu już zaczęła się zmieniać. Ona nam przewiduje 

jakieś formy przejęcia przez samorząd długów za ubiegły rok. Jak wygląda ta kwestia  

w stosunku właśnie do zadłużenia ubiegłorocznego?  

Kolejne pytanie. Pani Marszałek, co się dzieje z lotniskiem w Babimoście? Tak, zbliżają się wakacje. 

Od czasu do czasu są jakieś sygnały, że być może zostanie rozszerzona ta skromna oferta lotów 

i czy Państwo przygotowujecie się do tego, czy logistycznie w końcu ten Babimost nasz zafunkcjonuje?  

Pani Marszałek nie ukrywam, że kolejne pytanie, liczę, że zechce Pani szybciutko zdementować. 

Uzyskaliśmy informację z urzędu, że Pani pobyt w Stanach Zjednoczonych został przebookowany, jeśli 

chodzi o powrót i dobrze by było jakby Pani zweryfikowała tę informację. Tak jak mówię, traktuje ją jako 

plotkę, ale warto ją jakby wyjaśnić, że na Pani wniosek bilet powrotny ze Stanów Zjednoczonych został 

przebookowany z klasy turystycznej na klasę droższą. Jakby Pani chciała publicznie powiedzieć, że jest 
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to nieprawda, to był bym bardzo kontent. Kolejna sprawa. Pani Marszałek… No trzeba po prostu 

powiedzieć, bo urząd huczy po prostu od informacji w tym zakresie. Pani Marszałek…      

 

Przewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Tomasz Możejko: Na to pytanie, to ja 

odpowiem.  

 

Radny Województwa Lubuskiego Zbigniew Kościk: Biznes klasa zdaje się.  

Pani Marszałek, kwestia organizacji przez Urząd Marszałkowski świąt państwowych, wojewódzkich 

uroczystości. Kolejny raz bardzo się cieszę, dostajemy zaproszenia z urzędu wojewody lubuskiego 

na wojewódzkie uroczystości. Ostatnio tradycją się stał w Gorzowie Wielkopolskim we współpracy 

z Prezydentem Gorzowa. Bardzo fajnie przygotowane. Muszę powiedzieć, że dostaję nawet telefony 

od urzędników z pytaniem, czy będę gościł, czy nie. Zapięte na ostatni guzik i chciałem zapytać – 

czy Urząd Marszałkowski jakby oddał w całości tę kwestię świąt państwowych w organizacje 

Wojewodzie Lubuskiemu? Ja rozumiem, że Pani jest zapraszana, chociażby ostatnio do Prezydenta 

Rzeczpospolitej, ale no Pani Marszałek z pełnym szacunkiem jeszcze poza Panią są inni Członkowie 

Zarządu i Urząd Marszałkowski normalnie funkcjonuje.  

Kolejna kwestia. Pani Marszałek, w agendzie, która została przygotowania na czas wyborów Państwo 

Platforma Obywatelska bardzo mocno lansowaliście idee powrotu Lubuszan z emigracji. Kończy 

się nam powoli ta kadencja, a ja pamiętam tam hasła, że w ambasadach polskich będą materiały 

zachęcające do powrotu itd. Chciałem zapytać, co Państwo zrobiliście? Minął półmetek i czy w tym 

zakresie odnosimy jakieś sukcesy? Czy faktycznie w tych ambasadach w Londynie są materiały 

„wracajcie do lubuskiego” itd., „tu na was czeka praca, wysokie wynagrodzenia i możliwość jakby 

funkcjonowania”. Czy będzie to tylko czcza obietnica po prostu?  

Kolejna kwestia dotyczy marki „Lubuskie Warte Zachodu”. Ja pamiętam jak Państwo przekonywaliście, 

że potrzebne są badania w tym zakresie. Kupę kasy wyłożyliśmy na to. Szacowaliśmy wtedy wydatki 

łącznie na przeszło milion zł. W tym się spieraliśmy, ale jeszcze za poprzedniego marszałka było 

to głęboko uzasadnione. Firma zajmowała się analizą. Przypomnę Państwu, nawet w Berlinie były 

prowadzone badania, w Krakowie, jak jest postrzegane lubuskie. No i marka „Lubuskie Warte Zachodu” 

miała przysporzyć nam turystów. Rozumienie, czy znajomość lubuskiego w Berlinie miała wzrosnąć. 

Kraków miał zrezygnować ze swoich zabytków i odwiedzać lubuskie. Co po tych kilku latach możemy 

powiedzieć na temat tej marki. Ja przypomnę jeszcze, że nakręciliśmy dwa fajne filmy. Jeden to był 

z udziałem mulata takiego, prawda? I co teraz z tymi filmami? Czy one gdzieś tam kręcą się? 

I Kolumbijki tak,  dziewczyny też ładne, atrakcyjne Lubuskie Warte Zachodu. Czy te filmy gdzieś 

są propagowane, czy może ad acta poszły?  

Ostatnie pytanie. Pani Marszałek, media.. z tego tytułu się cieszymy, bo Klub Radnych PiS-u akurat 

często porusza kwestie bezrobocia i funkcjonowania Wojewódzkiego Urzędu Pracy. Ale media 

permanentnie informują o skandalicznych warunkach obsługi klientów, przede wszystkim 

w Powiatowych Urzędach Pracy, ale tutaj ta podległość i możliwości kontrolne ze strony Wojewódzkiego 

Urzędu Pracy istnieją. Ja przypomnę Państwu, że ludzie często o 4:00, 5:00 w nocy stają w kolejkach 
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by pobrać numerek, by zarejestrować się jak u lekarza pierwszego kontaktu, bo wtedy korzystają 

z uprawnień zarejestrowanego bezrobotnego. Czy coś w tym zakresie Wojewódzki Urząd Pracy robi, 

przez właściwą kontrolę i tych ludzi, którzy są szczególnie w trudnej sytuacji, bo nie mają pracy i jeszcze 

narażamy na dodatkowe upokorzenia. Dziękuję Pani Marszałek.    

 

Przewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Tomasz Możejko: Dziękuję bardzo. Proszę, 

już idąc dalej Pani Elżbieta Płonka, proszę. I Pan Mirosław Marcinkiewicz.  

 

Radna Województwa Lubuskiego Elżbieta Płonka: Dziękuję. Ja mam zapytanie. Kto fizycznie, czyli 

personalnie przygotowuje biznesplan spółki na bazie szpitala gorzowskiego? Czy dyrektor szpitala, 

czy pracownicy szpitala, czy podmioty zewnętrzne? Kto za ten biznesplan ostatecznie odpowiada, 

czy będzie odpowiadał? Dziękuję.  

 

Przewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Tomasz Możejko: Dziękuję bardzo. Proszę 

Pan Radny Mirosław Marcinkiewicz.  

 

Radny Województwa Lubuskiego Mirosław Marcinkiewicz: Ja mam właściwie interpelacje 

tak skierowaną wprost do kolegi Palucha, bo na komisjach tracimy czas. Wysłuchujemy różnego 

rodzaju zapytań, na które pada odpowiedź, a następnie słyszymy to samo na sesji. Mam taką prośbę, 

interpelację do kolegi radnego, żeby się zdecydował. Może dajmy spokój na komisjach, bo rozumiem, 

że kolega koniecznie chce publicznie pewne rzeczy powiedzieć i wszelkie wyjaśnienia, które padają 

na komisjach i tak nie są przyjmowane. W związku z czym apeluję o to, żebyśmy swój czas szanowali  

i tylko o to mi chodzi. Dziękuję uprzejmie.  

 

Przewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Tomasz Możejko: Dziękuję bardzo. Proszę 

Pan Edward Fedko.  

 

Radny Województwa Lubuskiego Robert Paluch: Ad vocem Panie Przewodniczący. Tak się składa, 

że akurat problem jest o tyle palący i kwestia odpowiedzi jakby jest kwestią palącą w tej kwestii, 

w sensie takim, że mieszkańcy chcą wiedzieć, bo akurat między innymi o 4:00 rano nie mogą 

się zarejestrować w urzędzie pracy, o czym powiedział mój kolega. A druga sprawa, to jest punkt 

„Interpelacje i zapytania”, więc wydaje mi się, że mogę to zrobić. Ja wiem, że Państwo byście chcieli 

nas ograniczyć i żebyśmy nic w ogóle się nie odzywali na sesji, ale przypomnę Państwu, że pewne 

demokratyczne procedury obowiązują, a jeśli Pan chce, żeby opozycja nie składała interpelacji, zapytań 

to za chwilę będzie Pan miał okazję tutaj zrobić to przy okazji uchwalania Statutu Województwa 

Lubuskiego. Tam Pan może doprecyzować swój punkt. Dziękuję bardzo.   

Przewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Tomasz Możejko: Proszę Pan Radny Ganczar. 
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Radny Województwa Lubuskiego Ireneusz Ganczar: Panie Przewodniczący, ja mam taką 

interpelację. Proszę na następną sesję Biuro Sejmiku przygotować, ile czasu zajmują interpelacje Pana 

kolegi Roberta Palucha, bo naprawdę, to co w tej chwili stwierdził, że my ograniczamy im dostęp 

do wypowiedzi, to mnie obraża po prostu.  

 

Radny Województwa Lubuskiego Zbigniew Kościk: O co ten spór… 

 

Przewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Tomasz Możejko: Dobrze, Szanowni 

Państwo.. 

 

Radny Województwa Lubuskiego Zbigniew Kościk: Członkiem takiej, czy innej komisji.. 

 

Przewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Tomasz Możejko: Ale Szanowni Państwo 

Radni, ja udzielam tutaj głos. Proszę o spokój. Proszę Pan Radny Edward Fedko.  

 

Radny Województwa Lubuskiego Edward Fedko: Szanowne koleżanki i koledzy. No jedną z form 

aktywności jest aktywność przy składaniu interpelacji i zapytań. To jest oczywiste. Jeśli nie macie 

problemów, albo jesteście leniwi no to możecie takie wnioski składać. My natomiast interpelowaliśmy, 

interpelujemy i interpelować będziemy.  

 

Radny Województwa Lubuskiego Ireneusz Ganczar: Panie Edwardzie, ja powiem tylko jedną 

rzecz… 

 

Radny Województwa Lubuskiego Edward Fedko: Natomiast konkretnie teraz sprawa. Pani 

Marszałek, lada moment przekażemy do użytku odcinek drogi ekspresowej S3 w przyszłym roku.  

W zasadzie planowany ten odcinek zostanie w całości już uruchomiony i rodzi się konkretny problem. 

Mianowicie, zgodnie z ustawą o drogach, stara trójka przejdzie na zasoby gmin. Jest to problem 

dla gmin bardzo poważny i jestem przekonany, że gminy sobie z tym problemem nie poradzą. Dotyczy 

to praktycznie całego, czy niedługo będzie dotyczyło to praktycznie całego odcinka starej drogi S3.  

W związku z tym mam do Pani Marszałek pytanie - czy Państwo na Zarządzie rozważaliście taką 

możliwość aby, bo zapewne wnioski się pokażą z gmin, aby te odcinki dróg, które zostają z mocy prawa 

przekazane dla gmin na wniosek zainteresowanych samorządów, mogły by być przejęte na zasoby dróg 

wojewódzkich? Ja rozumiem, że o tym będzie i tak decydował Sejmik, ale myślę, że tutaj powinniśmy 

mieć wspólne zdanie na ten temat. I to z kilku powodów. Po pierwsze, finansowo gminy nie wytrzymają 

tego ciężaru. Po drugie, proszę pamiętać, że w nowej perspektywie finansowej tak naprawdę na drogi 
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gminne nie będzie żadnych pieniędzy. W związku z tym nawet sam fakt przejęcia tego odcinka 

na zasoby wojewódzkie da możliwość ubiegania się o środki z infrastruktury drogowej, transportowej  

w nowej perspektywie finansowej. Ja myślę, że powinniśmy tutaj wyprzedzająco działać i wręcz nawet 

sugerować samorządom, aby tego typu wnioski zostały składane, zostały złożone do Sejmiku 

po to byśmy mogli na ten temat dyskutować.  

Jeszcze a pro po rozstrzygnięć komisji, to co kolega Marcinkiewicz Mirek mówi, że na komisjach 

się dyskutuje o różnych sprawach. Jaki efekt z tego jest, to ja chociażby po ostatniej Komisji 

Współpracy Zagranicznej widzę. I chcę takie oświadczenie złożyć, że nie będę na Komisji Współpracy 

Zagranicznej i Promocji więcej stawiał wniosków w sprawie wydania opinii na temat podziału środków 

na stowarzyszenia i organizacje, które ubiegają się o środki związane w pewnym sensie z promocją, 

ponieważ przy ostatnich wnioskach naprawdę uczciwie napracowaliśmy się. Rozeznaliśmy temat 

bardzo dokładnie i praktycznie jednomyślnie Komisja przyjęła, czy sformułowała opinię i przyjęła 

wnioski. Niestety ani w jednym calu one nie zostały uwzględnione przez Zarząd Województwa. Stąd też 

nie ma sensu sobie zawracać głowy i czasu, tym bardziej, że chce przypomnieć, że przecież w każdej 

komisji obecna koalicja ma większość i jeśli tego typu głosowania na komisjach były jednomyślne, 

to również odnosiłem wrażenie, że koalicja podobnie na ten temat myśli. Jest to przykre muszę 

powiedzieć, bo naprawdę dołożyliśmy wielu starań i bardzo dokładnie materiały przeanalizowaliśmy, 

a niestety ani w jednym calu nie zostały one uwzględnione przez Zarząd Województwa. Dziękuję.    

 

Przewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Tomasz Możejko: Dziękuję. Proszę bardzo, 

Pani Radna Barbara Kucharska.  

 

Radna Województwa Lubuskiego Barbara Kucharska: Panie Przewodniczący. Wysoki Zarządzie. 

Ja chciałam zwrócić taką uwagę. Byliśmy właśnie ostatnio na Komisji Współpracy Zagranicznej 

i Promocji Województwa. Odbywało się to w Sulechowie, na temat energii odnawialnej i tam pracownik 

Wydziału Promocji przedstawiał, promował województwo. Oczywiście przypomnę tylko, że z udziałem 

gości z Niemiec. Promował nasze województwo i tak naprawdę to promocja wyglądała w ten sposób, 

że zaczęła się od Żar, zakończyła na Gorzowie. Dlatego wnoszę, żeby jednak w tych materiałach 

promocyjnych ująć nieco tych rzeczy, które mogą wypromować samą północ, a jest ich dosyć sporo. 

Bo tak naprawdę zostało wymienione tylko jedno jezioro Sławskie, które wiemy, że nie jest 

najczyściejsze w województwie. Drugie pod względem wielkości to jest jezioro Osiek i o nim się w ogóle 

nie wspomina. Poza tym myślę, że warto było też wypromować, albo podkreślić rangę Narodowego 

Parku Drawieńskiego z kajakowym szlakiem papieskim i elektrownią, co w czasie między wojennym 

elektrownia wodna, gdzie był temat pozyskiwania energii niekonwencjonalnej, a elektrownia  

w Kamiennej na Drawie była drugą pod względem wielkości. Warto byłoby to podkreślić. Nie mówiąc 

już o tym, że cała północ województwa nazywana jest drugimi mazurami. Ja nie rozumiem jak my 
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możemy wypromować siebie, jeżeli nie zauważamy takich rzeczy jak Kompleks Pałacowy Mierzęcin 

z największą Winnicą w województwie lubuskim i muzeum Woldenbergskie, Oficerów, Woldenberg  II C 

w Mierzęcinie. Właśnie Pan Radny się dowiedział, że największa Winnica jest w Mierzęcinie, 

bo ma 4,5 ha. Także myślę, że bardzo proszę uzupełnić tą informację, bo warto wiedzieć, że na północy 

też mamy czym się pochwalić. Dziękuję bardzo.     

 

Przewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Tomasz Możejko: Dziękuję bardzo. Proszę, 

kto z Państwa Radnych chce zabrać głos? Proszę, Ireneusz Ganczar, Pan Czesław Fiedorowicz, 

Pan Zbigniew Kołodziej.  

 

Radny Województwa Lubuskiego Ireneusz Ganczar: Panie Przewodniczący. Panie Marszałku. 

Wysoka Rado. Chciałem złożyć interpelację w sprawie drogi wojewódzkiej, ale mam też problem, który 

chciałem…, 283 miejscowość z tytułu studzienki. Droga była remontowana, przebudowywana 2 lata 

temu. Dzisiaj studzienki, które są wybudowane na jezdni wszystkie są zapadnięte i należałoby 

je odnowa wybudować, odbudować i składam taką interpelację do Zarządu Dróg Wojewódzkich.  

 

Przewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Tomasz Możejko: Dziękuję bardzo. Proszę 

bardzo, Pan Radny Czesław Fiedorowicz. 

 

Radny Województwa Lubuskiego Czesław Fiedorowicz: Panie Przewodniczący. Pani Marszałek. 

Wbrew tej opinii, interpelować powinien każdy jeśli ma ochotę, a nie ma przymusu, to jest kwestia 

ochoty. Ja wolę interpelować.  

Pierwsza interpelacja dotyczy tematu, który zgłaszałem na komisji właśnie, ale niektóre są na tyle 

istotne moim zdaniem, że warto je podkreślić tutaj. No nie dla popisu, bo wiadomo, że popisywać 

się mogła Pani Miss. Chodzi o to, że za chwilę będziemy oceniali Strategię Innowacyjną. Z niej wynika 

wciąż od dawna, że województwo lubuskie ma najniższe wskaźniki jeżeli chodzi o efekty, czy chodzi 

o działalność badawczo- rozwojową. Z tej oceny również jednoznacznie wynika, że jesteśmy jednym 

z czterech województw, które nie ma żadnego resortowego Ośrodka Badawczo-Rozwojowego. 

I być może warto przez najbliższy rok, czy do końca kadencji powalczyć. Zamknąć czterech rektorów 

czterech uczelni w jednym gabinecie, żeby popłynęło jedno konklawe, żeby popłynął dym siwy i żeby 

rzeczywiście ustalić w jakiej dziedzinie i w którym miejscu województwo lubuskie powalczy o pierwszy 

resortowy Ośrodek Badawczo-Rozwojowy. Pani Marszałek ma talent do przekonywania wielu 

Ministrów, żeby mieć resort za sobą, ale nie możemy być i w tej dziedzinie białą plamą. W wielu 

jesteśmy. A ponieważ i tak wiele pieniędzy unijnych kierujemy na tą działalność badawczo-rozwojową 
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to czas skoncentrować się w jednym miejscu i przy wsparciu jednego resortu to zrobić. Ja podpowiem, 

mówiłem to na Komisji, ale niestety mojego kolegi, który krytykował nie było na Komisji, bo i nie każdy 

radny musi być na Komisji, że kiedy byłem na konferencji na Uniwersytecie Zielonogórskim i mówiono 

o wykorzystaniu silników elektrycznych do napędzania pojazdów, to była cała polska elita zgromadzona 

w Zielonej Górze i mówiła wspólnym głosem, że to jest jeden z najlepszych Ośrodków w Polsce, jeżeli 

chodzi o tą sferę. Być może tak. Być może inna.  

Druga interpelacja dotyczy rzeczy, która jest ogromnie ważna, ale wydaje mi się, że ona powoduje 

chaos i do mnie, jako radnego, kierowanych jest wiele zapytań. Staram się jak mogę lawirować i używać 

wielkiej dyplomacji, odsyłać do mediów, bo to media wygłaszają te tematy. Ale chodzi Pani Marszałek 

o pewien porządek, który powinniśmy zrobić. Otóż w ostatnim czasie dowiedzieliśmy się, że no lubuskie 

w zasadzie już jest kopalinowym eldorado. Czyli tak, wielki gaz koło Drezdenka, Dobiegniewa. Wielkie 

pokłady węgla brunatnego – Gubin, Brody. Niedawno się dowiedzieliśmy, że miedź w okolicy 

Sulechowa. A w Onecie na pierwszej stronie walnęła wiadomość, że ropa naftowa i gaz w Nowej Soli. 

Łupki nie. Chodzi o to, że niektórzy złośliwie pytają: czy to jest Karlino, zjawisko Karlina, czy to jest 

coś realnego? Ja jestem człowiekiem głębokiej wiary, że to co pod ziemią tam jest, a jeśli jest to jest 

jakiś plan. A jeśli jest plan, no to my za niego odpowiadamy, za to żeby to uruchomić i kiedy. Z tych 

doniesień prasowych, z tych wypowiedzi i zachowań różnych osób publicznych wynika, że jesteśmy 

jak gdyby tuż przed rozpoczęciem ważnej eksploatacji. Pewnie do Pani i do wielu innych będą 

kierowane różnego rodzaju zapytania i nie chodzi też o precyzowanie, że to będzie 13, czy 1 kwietnia 

któregoś roku. Tylko chodzi o to, by powiedzieć o tym, że stan przygotowania wydobycia tych kopalin 

jest w tym czasie, w takim czasie, związany z takimi a nie innymi problemami. Ale taki harmonogram 

przynajmniej w zakresie tych czterech kopalin musi być rzetelnie pokazany, bo co chwilę ktoś pyta. 

Samorządowcy się tym podniecają. Trwają spekulacje, firmy przygotowują swoje wielkie poważne plany 

inwestycyjne. Firmy lubuskie również i rzecz jest o znaczeniu przeogromnym. Dlatego wiem, że nie 

do końca Marszałek jest tutaj odpowiedzialny za to co pod ziemią, ale niewątpliwie to jest skarb 

naszego województwa, dlatego poprosiłbym o to, żeby taką dosyć precyzyjną informację na temat stanu 

rzeczywistości rozpoczęcia eksploatacji, kosztów, wydatków, korzyści dla województwa, żeby to było 

określone. Tam wszystko w interpelacji napisałem rzeczowo, a tam jeszcze koledzy z Prawa 

i Sprawiedliwości odkryli łupki, ale ja już o to nie pytam. Dziękuję.            

 

Przewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Tomasz Możejko: Dziękuję bardzo. 

Pan Zbigniew Kołodziej, Pan Kazimierz Pańtak, Pan Paweł Tymszan.  

Radny Województwa Lubuskiego Zbigniew Kołodziej: Centrum Szkoleniowe „Agawa” w Przełazach 

nie zostało sprzedane mimo czterech przetargów. Proponuję, aby będący tam namiot plenerowy został 
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przeniesiony do Glisna na potrzeby ODR-u. Na pewno będzie tam lepiej służył, a przy sprzedaży 

Ośrodka w Przełazach na pewno za jakiś czas to uda się w końcu sprzedać. Nie zwiększy wartości 

tej sprzedaży nieruchomości.  

I druga interpelacja do Generalnej Dyrekcji Dróg i Autostrad. Czy się coś dzieje z przyspieszeniem 

uruchomienia wjazdów na autostradę A2, węzeł w Łagowie  i w Myszęcinie. Dziękuję.  

 

Przewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Tomasz Możejko: Proszę, Pan Kazimierz 

Pańtak.   

 

Radny Województwa Lubuskiego Kazimierz Pańtak: Panie Przewodniczący. Pani Marszałek.  

A pro po tej dyskusji, która tu oburzyła niektórych kolegów, to ja uważam, że pytać, interpelować każdy 

może. Co prawda, jeden lepiej a drugi gorzej, ale nie o to chodzi jak to komu wychodzi. Nie dyskutujmy  

o tym, każdy powinien mieć samo zastanowienie i rzeczywiście może nie zawracać głowy drobiazgami. 

O, muszę, bo się uduszę, to prawda. Wspólnie tu współtworzymy. Można o dziurze w jezdni 

zatelefonować, a można z tego zrobić audytorium piękne, oratorskie wystąpienie. Ale to sami 

się powściągnijmy, bo słuchają nas żebyśmy nie byli zbyt małostkowi i się nie ośmieszali. Tyle tytułem 

wstępu.  

Ja o dwóch sprawach chcę powiedzieć, które są istotne dla województwa. Gdy Pani Marszałek przy 

okazji wspomniała na jakim etapie jest zaawansowania, jak przebiega. Przyjęliśmy tu program pomocy 

w zakresie uruchomienia wydziału lekarskiego, bo rzeczywiście być może niektórzy wracają, ale służba 

zdrowia i lekarze raczej wybywają, także warto by było mieć własną kadrę, żeby można było… 

Bo to jest kwestia bezpieczeństwa naszego zdrowia i życia.  

I druga sprawa, która jest też związana w pewien sposób z bezpieczeństwem naszej świadomości 

i praworządności, pomocy różnych prawnych. Podpisaliśmy porozumienie, aby na Uniwersytecie 

Zielonogórskim uruchomić kierunek prawo. I w jakim kierunku to idzie, mówiąc tak kolokwialnie i kiedy 

będą przyszłe owoce, czyli nabory, a owoce po iluś tam latach. Dziękuję bardzo.   

 

Przewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Tomasz Możejko: Dziękuję. Proszę 

Pan Radny Paweł Tymszan. 

 

Radny Województwa Lubuskiego Paweł Tymszan: Swoją interpelację do Pani Marszałek kieruję.  

W bieżących informacjach Zarządu przeczytałem, że ceny na nieruchomości w Międzyrzeczu  

i Torzymiu zostały obniżone o 30%. Też przeczytałem, że to był III i IV przetarg nieograniczony, więc 

chciałbym zadać takie pytanie. Czy ten kryzys aż tak mocno dotknął województwo, jeżeli chodzi  
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o sprzedaż nieruchomości i czy wykonanie budżetu, wiem, że jest dopiero połowa roku, ale czy już jest 

zagrożone? Dziękuję.   

 

Przewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Tomasz Możejko: Proszę, czy ktoś z Państwa 

Radnych ma jeszcze chęć zabrania głosu w tym punkcie? Proszę Pani Radna Mirosława Winnicka.  

 

Radna Województwa Lubuskiego Mirosława Winnicka: Ja mam tylko krótkie pytanie nawiązujące 

do tego co kolega mój powiedział na temat nieruchomości i obecnych wycen. Mam pytanie, co prawda 

dzisiaj na komisji temat był poruszony, ale jako że została zakończona wycena nieruchomości szpitala, 

to ja bym tylko prosiła o przedstawienie specyfikacji: jakie nieruchomości, na jaką kwotę zostały 

wycenione, jaki rzeczoznawca dokonywał tej wyceny, na jaki dzień została wykonana ta wycena? 

No i oczywiście, czy uwzględniono obecną sytuację na rynku nieruchomości, czyli bardzo mocny 

spadek wartości? Dziękuję.  

 

Przewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Tomasz Możejko: Dziękuję. Proszę, nie widzę. 

Dziękuję bardzo. Zamykam zatem punkt Interpelacje i zapytania. Przypomnę, iż odpowiedzi 

na interpelacje i zapytania zostaną udzielone w formie pisemnej w ustawowym terminie.  

 

Zapytania złożone przez radnych na piśmie stanowią załącznik nr 4 do protokołu. 

 

Do punktu 4. 

Informacja na temat bieżącej pracy Zarządu Województwa Lubuskiego. 

 

Przewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Tomasz Możejko: Proszę o zabranie głosu 

Panią Marszałek Elżbietę Polak.  

 

Marszałek Województwa Lubuskiego Elżbieta Polak: Panie Przewodniczący. Dostojni Radni.  

W okresie międzysesyjnym Zarząd Województwa odbył 5 posiedzeń. Podjęliśmy 55 uchwał, 

rozpatrzyliśmy 72 wnioski w sprawach różnych i tak w zakresie Departamentu Infrastruktury i Polityki 

Społecznej został ogłoszony konkurs otwarty na rzecz osób niepełnosprawnych dla Organizacji 

Pozarządowych na wsparcie zadań. W tym obszarze przeznaczyliśmy 542 tys. zł. W zakresie 

Departamentu Ochrony Zdrowia Zarząd wyraził zgodę na zakup sprzętu medycznego przez Szpital 

Wojewódzki z własnych środków na kwotę 115 tys. zł i w Międzyrzeczu w 40% ze środków własnych, 

reszta z PFRON-u. Zakup lasera ze skanerem i zakup tonometru w MEDKOL-u w Zielonej Górze.  
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Z innych ważniejszych ofert i wniosków, które były rozpatrywane to jest ogłoszenie naboru na konkurs  

w zakresie POKL-u - projekty systemowe, 2,5 mln zł na realizację procesu nauczania i wychowania 

uczniów klas 1-3. Również konkurs zamknięty na dofinansowanie w ramach Promocja integracji 

społecznej tych działań na kwotę 1 mln 270 tys. zł. Zarząd podjął też decyzję o wszczęciu postępowania 

przetargowego na świadczenie usług publicznych w zakresie przewozów kolejowych już na nowy okres 

2013-2014. Udało nam się wcześniej przygotować tak, żeby wynegocjować jeszcze dobre stawki, 

również przeprowadzić też audyt w tym zakresie obecnym połączeń kolejowych, bo faktycznie mamy 

do czynienia, o czym tutaj Radny Paluch dzisiaj mówił z wykluczeniem w zakresie dostępności 

komunikacyjnej różnych obszarów w regionie lubuskim. Chcemy wykonać taką ekspertyzę, żeby 

ten problem zbadać i wskazać rozwiązania, tym bardziej, że planujemy konkretne działania 

w konkretnych obszarach wsparcia w Regionalnym Programie Operacyjnym na nowy okres 

programowania i być może coś tutaj będzie można zrobić. Sięgając do źródeł problemów, 

bo wykluczenie np. z powodu bezrobocia może być spowodowane wykluczeniem komunikacyjnym, 

także te relacje w zakresie jakości życia i tych problemów chcemy zbadać. Zatwierdziliśmy listę 

stypendystów Marszałka w zakresie sportu. Prowadzimy konsultację założeń Regionalnego Programu. 

Dzisiaj odbyły się kolejne z środowiskiem takim okołobiznesowym: Organizacje Pracodawców, 

Fundacja Przedsiębiorczość, Izby Handlowo-Przemysłowe. Olbrzymie zainteresowanie i bardzo 

merytoryczne dobre spotkania, za sobą już mamy kilka. Od 17 grudnia się toczą, tutaj w tej sali takie 

ogólne skierowane do samorządowców. Później z Konwentem Starostów, 9 maja w Gorzowie 

dla samorządowców, otwarte dla wszystkich. Na tych spotkaniach rodzą się konkretne wnioski, również 

konkretne pomysły projektów kluczowych. Świetne rozwiązania, także ja mam olbrzymią satysfakcję 

z tych spotkań. Na przykład takie projekty, zwrócono nam uwagę już nie pamiętam na którym spotkaniu. 

Okoliczności realizacji w ramach projektów kluczowych przez Związek Powiatów, takiego 

zintegrowanego systemu geodezyjnego i informacji przestrzennej dla wszystkich powiatów, także jest 

to rozwiązanie regionalne, kompleksowe, świetny pomysł. W ramach Programu Operacyjnego Kapitał 

Ludzki, szkolenia dla nauczycieli zawodu dające kwalifikacje pedagogiczne, bo nie trzeba mieć magistra 

wyższych studiów, żeby dobrze nauczyć zawodu musi być mistrz fryzjer, mistrz cukiernik, tokarz, który 

niestety nie ma tych kwalifikacji pedagogicznych, więc no tego typu właśnie konkretne wskazania rodzą 

się na tych spotkaniach, więc zapraszam do kolejnych już jutro w Żaganiu dla samorządowców, 

dla dwóch powiatów, również dla przedsiębiorców i różnych instytucji, beneficjentów. Lista jest bardzo 

długa. Wszystkich gorąco już dziś zapraszam i później zgodnie z harmonogramem tych konsultacji 

odbędzie się bardzo dużo. Powiaty łączymy, a takie ekstra dla samych przedsiębiorców, bo wiele 

działań jest właśnie w tej nowej perspektywie dedykowanych dla mikro, małych i średnich firm. Rozwój 

gospodarczy oparty na wiedzy, także szczególnie to jest takie ukierunkowanie polityki spójności również 
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wynikające z naszej Strategii Rozwoju Regionalnego i takie ekstra spotkania dla firm odbędą się 17 i 18, 

17 czerwca tutaj w tej sali, 18 w Gorzowie. Odbyło się duże forum, Polsko-Japońskie Forum 

Ekonomiczne w Górzykowie, to jest inicjatywa Europosła Artura Zasady. Bardzo dobra. Ta inicjatywa 

pokazała nam bardzo dobry kierunek spotkań i pokazała, że ten biznes japoński nie tylko, jest naprawdę 

zainteresowany regionem lubuskim. Przyjechało do nas prawie 30 firm i instytucji okołobiznesowych 

z Japonii. Świetne spotkanie, duże zainteresowanie inwestowaniem tutaj w regionie i jestem 

przekonana, że odbędą się kolejne tego typu działania. Osobiście Ambasador Japonii w Polsce, 

Ambasador Japonii w Unii Europejskiej też gościli na tym spotkaniu. Byli zauroczeni regionem, 

zwłaszcza no takim miejscem urokliwym jak Winnica w Górzykowie. W ramach tych działań 

gospodarczych, promocji gospodarczej uczestniczyłam wspólnie z Panem Przewodniczącym, 

Dyrektorem Inkubatora Przedsiębiorczości Uniwersytetu Zielonogórskiego w delegacji rządowej, której 

przewodziła Pani Podsekretarz Stanu w Ministerstwie Gospodarki Pani Ilona Antoniszyn-Klik. 

W Chicago spotkania biznesowe z biznesem polonijnym. Bardzo dobre spotkania. W kontakcie z resztą 

jesteśmy cały czas. Region lubuski bardzo mocno zaznaczył swoją obecność, nie tylko podczas 

prezentacji gospodarczych. Tam właśnie był też pokazany film - Lubuskie Inwestycje, Realne 

inwestycje, magiczne miejsca w regionie, który sprawił, że można tak powiedzieć wszystkim szczęki 

opadły, bo wyobrażenie o Polsce, o lubuskim to w ogóle żadne, zatrzymało się na latach 70-tych 

miałam wrażenie. Także ciekawie wszyscy głodni informacji z naszego regionu i tych kontaktów 

biznesowych. Zwłaszcza, że mamy tam swoich ambasadorów. To są byli mieszkańcy regionu 

lubuskiego, szef Izby Handlowo-Przemysłowej dla obu Ameryk, były mieszkaniec Gorzowa 

Wielkopolskiego. Wyjechał 34 lata temu, chciał bardzo żebyśmy otworzyli swoje biuro w Miami, 

bo działa bardzo mocno na Florydzie. No ale to melodia przyszłości. I tutaj trochę przykro jest 

mi słyszeć, to co Pan Radny Kościk mówi, ale został dramatycznie wprowadzony w błąd, dlatego, 

że nasza Polska delegacja jechała najtańszymi liniami i mieliśmy najgorsze miejsca w samolocie. 

1 700 zł w obie strony i ostatni rząd na ogonie, także ktoś się bardzo zemścił na nas, a jeszcze do tego 

ja muszę słuchać tutaj takich prowokacyjnych jakiś sensacyjnych, nie wiem plotek. Także dementuje. 

Absolutnie nie było żadnych przebookowań. Nie, na samym końcu na ogonie. Chyba ktoś może marzył, 

że ten ogon się urwie nad Atlantykiem. Nie wiem jakie były plany. No proszę. W hotelu w nocy było 

nawet morderstwo. Także takie standardy mieliśmy zapewnione. Pierwsze forum regionalne Polska-

Chiny odbyło się w dniach 21-23 kwietnia, w którym też delegacja nasza uczestniczyła i była możliwość 

nawiązania licznych biznesowych kontaktów. A bliżej o nich może nam Radny powiedzieć Leszek 

Turczyniak, który uczestniczył reprezentując Sejmik. Fair Play dla lubuskiego biznesu. 22 kwietnia Gala 

i wręczenie dla pięciu lubuskich gmin i 24 przedsiębiorców tego zaszczytnego wyróżnienia i w tej Gali 

uczestniczył jeszcze Wicemarszałek Jacek Hoffman. Efektywność energetyczna. Proszę Państwa, teraz 
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bardzo dużo się dzieje w zakresie pisania programu na nową perspektywę. Ja osobiście uczestniczyłam 

w tej konferencji, ponieważ dwa obszary tematyczne w programie są poświęcone gospodarce 

niskoemisyjnej, ochrona środowiska, także efektywność energetyczna będzie się opłacała i warto 

poznawać te szczegóły. My też już służymy taką informacją dokładną, jakiego typu projekty mogą być 

realizowane w tych obszarach tematycznych, jak je przygotować. No na razie te standardy, które 

prezentuje Ministerstwo nie tylko moim zdaniem są nie do osiągnięcia, bo 80% efektywności 

energetycznej to raczej jest poza naszym zasięgiem. Będziemy negocjować. Rozmawiamy na ten 

temat. Wnosimy cały czas uwagi, również te na nasze i te, które płyną od naszych beneficjentów do 

Ministerstwa Rozwoju Regionalnego. Centrum Rekreacyjno-Sportowe zostało wyróżnione jako 

inwestycja współfinansowana z funduszy unijnych, dostało 3 nagrodę Polskiego Komitetu Olimpijskiego 

oraz Polskiego Stowarzyszenia  

Rozwoju Infrastruktury Sportu i Rekreacji. Możemy być z tego dumni, że nasze inwestycje sięgają 

po laury. W Obwodzie Wołogodzkim natomiast delegacji przewodniczył Pan Maciej Szykuła. 

W Wołogdzie, w Federacji Rosyjskiej odbywały się dni pt. „Polska wiosna kulturalna” i tych akcentów 

polskich było naprawdę bardzo dużo. Te doświadczenia musimy przywieźć tutaj do nas, jak 

my przygotowujemy różne wydarzenia, zapraszamy nasze miasta, regiony partnerskie. Także to jest 

przykład niesamowity w jaki sposób można dla swojego partnera przygotować wiele wydarzeń i tych 

akcentów polskich w Wołogdzie, czego nasza delegacja się naprawdę nie spodziewała, bo i teatr, 

pomnik, zespoły polskie tak, że te kontakty będziemy pielęgnować i kontynuować. Nasze regiony 

partnerskie zapraszamy wszystkie na Dni Województwa, które odbędą się 29 i 30 i tam w programie 

też będzie specjalne spotkanie. Do tych spotkań zachęcam też radnych. Zakończył się Konwent 

Marszałków. Odbywał się w Białymstoku. W imieniu Zarządu w Konwencie uczestniczył Pan Stanisław 

Tomczyszyn, na temat cyfryzacji państwa, dostosowania gospodarki wodno-ściekowej, ochrony 

środowiska, również programowaniu na nową perspektywę. Gościliśmy wspólnie z Radnym Czesławem 

Fiedorowiczem w Winnicy w Guben, dzięki jego kontaktom znakomitym tutaj na pograniczu, gdzie 

przyglądaliśmy się Winnicy, która już powstała w Guben. Jest prowadzona przez stowarzyszenia 

winiarskie niemieckie. Została zbudowana też przy współudziale środków unijnych. Jest to dla nas 

doskonały wzór i przykład. Przy naszym projekcie w Zaborze, gdzie ten projekt właśnie powstaje. 

Pan Helmut Moelle zadeklarował, że może być takim bezpłatnym aniołem stróżem dla naszej Winnicy 

i może służyć nam tutaj wsparciem i pomocą, a winnica się rodzi, tak jak wino dojrzewa powoli. Mamy 

logo Lubuskiej Winnicy i posadziliśmy pierwsze szczepy. Mamy już za sobą weekend otwartych winnic. 

Promujemy bardzo konsekwentnie szlak wina i miodu, tradycje winiarskie, które są na pewno marką 

regionu lubuskiego. O strategii marki za chwilę parę słów powiem. Święta państwowe, za ich obchody 

i organizacje faktycznie odpowiada Wojewoda. Staramy się organizować te obchody w partnerstwie 
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i mam nadzieję, że kolejne właśnie 11 listopada zorganizujemy wspólnie. Nie organizujemy konkurencji, 

tylko uczestniczymy razem i tak właśnie członkowie Zarządu się podzieliliśmy. W Gorzowie 

to partnerstwo polegało na tym, że samorząd wojewódzki reprezentował Wicemarszałek Maciej Szykuła 

i w imieniu samorządu wystąpił, złożył też wiązanki kwiatów. W Zielonej Górze Romuald Kreń. Ja byłam 

w tym roku po raz pierwszy w Warszawie i też dlatego, że to zaproszenie przychodzi do nas co roku, 

więc nie można odmawiać zawsze, ale przede wszystkim po to żeby zobaczyć jak na tym poziomie 

są też organizowane takie uroczystości z zachowaniem wszelkich zasad protokołu dyplomatycznego. 

Przy okazji tak wielkich wydarzeń ogólnopolskich regiony są współgospodarzami i 3 maja 

współgospodarzem był region zachodniopomorski, natomiast 4 czerwca jest to Święto Wolności, 

współgospodarzem będzie region lubuski i stąd właśnie moja wizyta podczas tego święta, żeby 

przyjrzeć się w jaki sposób zorganizować naszą prezentację i jak najlepiej zaprezentować, pokazać 

markę, nasz potencjał. Już dzisiaj Państwa zapraszam do udziału w tym wydarzeniu. Jest to młode 

święto, Święto Wolności, które bardzo dobrze jest spójne i wpisuje się w nasze działania. Lubuskiego 

najbardziej otwartego, najbardziej tolerancyjnego regionu w Polsce. Także 4 czerwca będziemy 

w partnerstwie z Kancelarią Prezydenta współgospodarzem tych obchodów na poziomie krajowym. 

Odbyło się spotkanie w sprawie mostu w Milsku. Odbywamy też takie spotkania dotyczące realizacji 

projektów kluczowych w Strategii Rozwoju Regionu, bo to już za chwilę. Będzie też powstawała lista 

projektów kluczowych Regionalnego Programu Operacyjnego i uzgodniliśmy cały harmonogram 

postępowania w tym zakresie, inwestycja jest jak najbardziej realna, musi być zaktualizowany projekt, 

niestety pozwolenie na budowę, które było kiedyś wydane jest już nieaktualne, ale jest ścieżka 

uzyskania aktualizacji tych dokumentów. Zarząd przeznaczył 1,5 mln już w sposób taki fizyczny, 

mówiłam o tym na ostatniej sesji, nie będę powtarzać na naprawy dróg po zimie. Bo bardzo dużo mamy 

w tym zakresie pism. Beneficjentem jest Zarząd Dróg Wojewódzkich. Odbyły się Obchody Dnia Europy 

8 i 9 w Słubicach i w Frankfurcie. Zakończyło się postępowanie plebiscytu „Kobieta Przedsiębiorcza”, 

w tym też uczestniczymy. Odbyła się też bardzo ważna konferencja w Warszawie, w której uczestniczył 

Pan Wicemarszałek Szykuła - „Nowoczesne technologie cyfrowe w edukacji”, to też są takie działania, 

które możemy wpisać do naszego regionalnego programu w nowej perspektywie, więc musimy 

korzystać z tego co robią inne regiony lepiej od nas, bądź też z podpowiedzi Ministerstwa. 9 maja 

też odbyło się w Warszawie posiedzenie Parlamentarnego Zespołu Przyjaciół Odry i w tym spotkaniu 

też uczestniczył Pan Wicemarszałek Maciej Szykuła. Szpital w Zielonej Górze jest największym 

inwestorem w Lubuskiem, znalazł się na 5 miejscu w Polsce wśród 58 przedsiębiorstw z całego kraju, 

które najwięcej zainwestowały w rozwój swojej jednostki. Uzyskał tytuł Wielkiego Inwestora 2012 roku. 

Jak Państwo widzicie ten kontrakt roczny z 13 inwestycjami przyniósł efekty. Zespół ds. Przekształceń, 

też były pytania na ten temat. Przeprowadzono ponad 420 postępowań negocjacyjnych. Prace 



18 

 

są bardzo zaangażowane, zakończyły się już negocjacje z wierzycielami kluczowymi, tam gdzie 

są największe kwoty i przygotowana jest analiza kilku wariantów przyjęcia zobowiązań Szpitala. 9 maja 

zakończono badanie sprawozdania finansowego za 2012 rok przez biegłego rewidenta. Mamy 

też gotową wycenę wszystkich nieruchomości i 20 maja zakończą się prace nad aktualizacją 

kwestionariusza. Całe to postępowanie stanowi podstawę złożenia wniosku do Ministerstwa Zdrowia 

o dotację i wpisu do KRS-u spółki samorządowej Szpital Wielospecjalistyczny w Gorzowie 

Wielkopolskim. Spotykamy się z wojewodami, czyli w partnerstwie działamy. 9 maja podczas konsultacji 

miałam kilka takich ważnych spotkań również z Panem Wojewodą Jerzym Ostrouchem, omówiliśmy 

głównie współpracę w zakresie ochrony zdrowia, bo tu jest najwięcej takich wspólnych decyzji 

do podjęcia, głównie w zakresie pogotowia ratunkowego. Są tam przedłużone kontrakty, ale trzeba 

siadać do stołu i rozmawiać. Bo te przedłużone kontrakty też niedługo wygasną więc są potrzebne 

działania. Również zwróciłam się o pomoc, wsparcie w sprawie przekształcenia Szpitala w Gorzowie 

i uzyskałam taką deklarację. 10 maja odbyła się Gala w zakresie ochrony zdrowia, Dzień Pracownika 

Ochrony Zdrowia, w której uczestniczył Członek Zarządu Pan Romuald Kreń. Ja natomiast w Żarach, 

w obchodach Dnia Strażaka, na których zawsze możemy liczyć, a w sobotę uczestniczyłam w obradach 

Lubuskiego Stowarzyszenia Sołtysów. Zapowiedzieliśmy konkurs - „Najpiękniejsza Wieś Lubuska”, 

to też była specjalna okazja do podsumowania tego co robimy dla lubuskiej wsi w różnych programach. 

I w LRPO, w PROW-ie, Program RYBY, EWT, ale też o przyszłości w jaki sposób też przygotować 

beneficjentów z lubuskiej wsi do aplikowania w nowej perspektywie. Wszystko jest już proszę Państwa 

pewne, święto województwa odbędzie się na pewno w Gorzowie Wielkopolskim. Zostało podpisane 

porozumienie pod hasłem „Wiele kultur, jeden region”. Przypomnę w ubiegłym roku w Drzonkowie 

to było na sportowo, mieliśmy EURO, a teraz będzie wielokulturowo, zagrają gwiazdy: Kora, Mela 

Koteluk z zespołem oraz Terno, Arka Noego. Jest wiele atrakcji, piknik funduszy i też wiadomość 

z ostatniej chwili odbędzie się też bieg rodzinny, także we władanie przejmiemy nie tylko bulwar, 

ale cały Gorzów, zamkniemy główną ulicę i będziemy biegać. Jeszcze kilka słów na temat interpelacji, 

jeżeli Pan Przewodniczący mnie nie wyrzuci stąd.  

 

Przewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Tomasz Możejko:  Proszę Pani Marszałek. 

 

Marszałek Województwa Lubuskiego Elżbieta Polak: Przynajmniej tylko te chociaż najistotniejsze. 

Transport publiczny, obszary wykluczone komunikacyjnie. Już o tym mówiłam, robimy specjalną 

analizę, ekspertyzę. Zastanowimy się, udzielę odpowiedzi na piśmie, jak możemy tutaj pomóc, również 

o to połączenie Zielona Góra - Warszawa.  
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Pan Radny Kościk, kontrakty dla lekarzy i pielęgniarek rosną, tylko w Gorzowie Wielkopolskim. 

To powtórzę to co z audytu pamiętam, który został zrobiony na zlecenie Pana Twardowskiego. 

Wynagrodzenia w Szpitalu w Gorzowie wzrosły od 1 stycznia 2011 roku ze skutkami rocznymi 7 mln zł, 

natomiast dane dokładnie przekażemy. Nadwykonania zostały myślę dobrze rozliczone z Narodowym 

Funduszem, skoro 60% środków jest już wypłacona dla szpitali. Szczegóły w jaki sposób każdy szpital 

co uzyskał przedstawimy. Wyniki finansowe nie zagrażają, są dobre. Dzisiaj są dla Państwa 

też przedstawione. Myślę, że z uwagi głównie na ten fakt, że Fundusz zapłacił nadwykonania.  

Co się dzieje z lotniskiem w Babimoście? Prowadzimy negocjacje z przewoźnikiem Sprint Air. Na okres 

wakacji chcemy uruchomić dodatkowe loty nad morze. Prowadzimy tam inwestycje zgodnie z planem 

ILS Meteo, w tym roku będą zamontowane również drogi patrolowe. Te wszystkie inwestycje 

współfinansowane ze środków LRPO, które służą poprawie bezpieczeństwa, nie są zagrożone, będą 

rozliczone.  

W Słubicach to nie tylko była parada z dziećmi. Bardzo sympatyczna na moście, ale też spotkanie 

z Wiceministrem  Gospodarki Brandenburgii i podczas tych rozmów też poruszyłam temat współpracy 

z BBI i będzie to przedmiotem już takich szczegółowych rozmów roboczych w przyszłym tygodniu 

na wspólnej Komisji Polska - Lubuskie - Brandenburgia w Łagowie. Temat infrastruktury, poparcia 

dla modernizacji „berlinki” dla współpracy z naszym lotniskiem jako wspomagającym w zakresie cargo 

w nocy, bo tu mamy niszę. BBI nie ma i nie będzie miało zezwolenia na cargo nocą. Trzeci temat 

to EWT - 3 programy, ale instytucją zarządzającą ma być Brandenburgia z siedzibą w Poczdamie. 

Prowadzimy rozmowy, żeby siedziba była przynajmniej na granicy w miastach bliźniaczych Frankfurt, 

Słubice, bądź Guben, Gubin. Chicago nie przebukowano.  

Obchody wojewódzkie mówiłam. Powroty z emigracji to jest dłuższy temat więc nie chcę dzisiaj 

Państwa tutaj męczyć po południu, ale wiele naprawdę działań jest podjętych i wskaźniki w naszym 

regionie wskazują na to wyraźnie, że są te powroty, że młodzież tu chce pracować, że powstają firmy 

mikro, małe i średnie, których 2 lata temu mieliśmy 100 tys. W tej chwili jest 107 tys., także to jest 

na szerszą, większą konferencję i materiał taki przekażę.  

Marka Lubuskie Warte Zachodu, ewaluacja nie wiem czy jest w tej chwili robiona, ale jest zaplanowana. 

Prowadzimy duże kampanie w tym roku w ramach „Lubuskie Warte Zachodu”, to są „Winne wyprawy, 

niewinne przyjemności”, co wyraźnie widać na podstawie wyboru projektów do dofinansowania 

w zakresie promocji i drugą kampanię Filmowe Lubuskie, Festiwalowe Lubuskie to są festiwale 

muzyczne i festiwale filmowe i oczywiście o wiele więcej działań. Filmy były emitowane, te spoty 

reklamowe w telewizji ogólnopolskiej, w Stanach Zjednoczonych, są również na naszej stronie cały czas 

dostępne do pobrania.  
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Powiatowe Urzędy Pracy, Pan Wicemarszałek przyznał rację Maciej Szykuła, że faktycznie warunki 

nie są dobre, ale WUP-y nasze Wojewódzkie Urzędy Pracy nie mają podległości. Nie możemy niczego 

wyegzekwować, możemy rozmawiać ze starostami w jaki sposób  możemy pomóc, żeby poprawić 

tą obsługę dla bezrobotnych tym bardziej, że mamy tyle działań w zakresie Programu Operacyjnego 

Kapitał Ludzki na rzecz wykluczonych, czyli właśnie na rzecz tych ludzi. Przy tej okazji też można 

pomyśleć o poprawie warunków dla tej współpracy.  

Pani Radna Płonka - kto fizycznie przygotowuje biznesplan? Dyrektor Twardowski, Szpital własnymi 

siłami. Kosztów nie będziemy ponosić, ma do tego podstawy, bo ma audyt, który wykonany był na jego 

zlecenie. Posiada również analizę finansową firmy ekonomicznej, która badała bilans i ma też konkretne 

wnioski. Wcześniej wnioski Najwyższej Izby Kontroli, po kontroli kompleksowej także ma ten materiał 

wyjściowy, diagnozę rzetelną i biznesplan będzie za kilka dni gotowy.  

S-3 dla gmin, to było już przedmiotem posiedzenia Zarządu. Na wniosek również radnych, wójtów, 

burmistrzów planujemy przejąć S-3 do Zarządu Dróg Wojewódzkich, ale nie za darmo, w zamian za to, 

że gminy przejmą wewnątrz, w granicach administracyjnych gmin są też drogi wojewódzkie, także 

zrobimy taki handel wymienny. My przejmiemy S-3 bo faktycznie nie można sobie wyobrazić, 

że utrzymają ją gminy przy braku środków finansowych, w nowej perspektywie też na modernizację 

dróg gminnych, ale na takiej zasadzie, że to co jest w granicach administracyjnych, a jest z drogami 

wojewódzkimi przejmą też gminy.  

W materiałach promocyjnych - brak promocji północy. To się powtarzają te wnioski. Sprawdziłam tutaj 

w międzyczasie była to krótka prezentacja na Komisji, gdzie trudno było ująć wszystkie najważniejsze 

ikony regionu i ważne miejsca regionu lubuskiego, ale zapewniam, że w materiałach promocyjnych 

są te ważne miejsca jak Mierzęcin. Nawet zaproponowałam Panu Przewodniczącemu i mam nadzieję, 

że to zaakceptuje żeby następna sesja się właśnie w Mierzęcinie odbyła i to mój pomysł nawet, żeby 

właśnie też na północy pokazać te ikony i te ważne miejsca. 10 czerwca spotkamy się w Mierzęcinie. 

Radny Ganczar - remont drogi Stypułów, studzienki, techniczna sprawa poproszę Zarząd Dróg 

Wojewódzkich, żeby udzielił informacji.  

Radny Fiedorowicz - brak Ośrodka Badawczo-Rozwojowego, tak uważamy, że jest takie obserwatorium 

potrzebne. Są plany żeby taki Ośrodek powstał. Złoża mineralne, ale to wszystko prawda Panie Radny, 

mamy gaz, mamy miedź, mamy łupki, mamy węgiel brunatny. To wszystko prawda, natomiast 

jak są prace zaawansowane. W pigułce udzielimy takiej informacji, jak trzeba to też obszernej. Bo prace 

są zaawansowane. W zakresie miedzi są to badania, są to odwierty badawcze, rozpoznawcze, łupki 

też. Firma kanadyjska szuka miedzi na obszarach, gdzie ta miedź występuje na pewno. Bo jest ona 

na zdjęciach satelitarnych i w poprzednich badaniach. Łupki to firma irlandzka, także wszystko gra. 

Jesteśmy bogaci, za jakieś 20, 30 lat to potęga.  
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„Agawa” Przełazy, to musimy rozważyć na roboczo. Przenieść namiot do Glisna, nie udzielę w tej chwili 

odpowiedzi. Muszę posłuchać jeszcze opinii pracowników.  

Na jakim etapie jest węzeł w Łagowie. Niedawno odbyło się spotkanie robocze. Generalna Dyrekcja 

zobowiązała się, że w ciągu 5 lat może opracować dokumentację, bo tutaj są decyzje środowiskowe. 

Ministerstwo nie chce partycypować w przyśpieszeniu realizacji tego projektu, ale my wciąż działamy, 

korespondujemy też z Ministerstwem. Przed nami nowa perspektywa, także  temat jest wciąż otwarty, 

ale bardziej szczegółowo na piśmie przedstawię.  

Pan Radny Pańtak. Na jakim etapie jest program uruchomienia wydziału lekarskiego? Samorząd 

wojewódzki wykonał wszystko. Nie będę w szczegółach może, bo nie ma Radnego. 

To co w porozumieniu, do czego się my zobowiązaliśmy, wszystko jest zrobione. To znaczy - 

przeznaczyliśmy pieniądze z Krajowej Rezerwy Wykonania na nowe kierunki innowacyjne. Poza tym 

w Wieloletnim Planie Finansowym mamy 6 mln, też na wsparcie. Uczestniczymy w Zespole Roboczym. 

Pomogliśmy również znaleźć profesorów, którzy mają firmować utworzenie tego kierunku. 

Ja uczestniczyłam w kilku spotkaniach w Ministerstwie Nauki i Szkolnictwa Wyższego i w Ministerstwie 

Zdrowia. Mamy na piśmie promesy od tych ministrów wspierające nasze działania i teraz już należy 

ruch do Uniwersytetu. Są plany, że w przyszłym roku mogłoby być uruchomione prawo. 

Tu niepotrzebne są aż takie nakłady, bo w przypadku kierunku lekarskiego musimy wybudować, bądź 

też zmodernizować część szpitala na Instytut  Patomorfologii, bo byłby to kierunek lekarski na bazie 

obcej. Uniwersytet nie przejmie szpitala, będzie to Szpital Wojewódzki, także takie działania są też 

w Olsztynie prowadzone. Mamy przykłady w jaki sposób można działać, także prace są bardzo 

zaawansowane. 

Radny Tymszan, ceny na nieruchomościach spadają niestety, ale budżet nie jest zagrożony, mamy 

się dobrze. Bardzo rozsądnie rządzimy, tu dzięki Pani Skarbnik, która nas bardzo pilnuje. Rezerwa jest 

praktycznie nie ruszana, tylko takie drobne, pilne zupełnie naprawdę ważne zadania 

i to co przedstawiałam przy uchwale budżetowej. Uruchamiamy środki na wkłady własne do projektów 

i tyle i nic więcej. I wycena Szpitala, też jest do Pani dyspozycji około 200 mln, koszty wyceny 9 plus 8, 

17 tys. Szczegółowo przedstawimy skoro jest taki wniosek, na pozostałe wszystkie interpelacje 

w sposób wyczerpujący, taki szczegółowy udzielimy odpowiedzi na piśmie. Bardzo dziękuję 

za wysłuchanie. 

 

Przewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Tomasz Możejko:  Dziękuję bardzo. Czy mają 

Państwo pytania? Proszę Pan Radny Edward Fedko. 

Radny Województwa Lubuskiego Edward Fedko: Pani Marszałek odnośnie jeszcze tej drogi krajowej 

nr 3. Ja rozumiem, że to trzeba się domówić, jakieś interesy wspólnie pozałatwiać, natomiast proszę 
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naprawdę rozważyć kwestię, czy przekazywać nawet te odcinki niewielkie dróg wojewódzkich, które 

są w obrębie innych gmin na zasoby gmin. Ja to rozumiem, że to może nawet byłoby pewnym 

usprawnieniem, ale dopiero po następnej perspektywie finansowej, dlatego żeby skorzystać z tych 

pieniędzy. Zresztą te drogi, które byście Państwo chcieli przekazać na zasoby gmin, one nie 

są w najlepszym stanie technicznym i też będą wymagały remontu, także tutaj chyba trzeba 

by rzeczywiście domówić szczegóły i zadbać to aby zbyt pochopnie takich decyzji nie podejmować. 

Bo jeszcze raz powiadam na drogi wyższych kategorii możemy sięgnąć po pieniądze. Na drogi lokalne 

w przyszłej perspektywie nie dostaniemy żadnych pieniędzy i to bym prosił o wzięcie pod uwagę. 

Dziękuję. 

 

Przewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Tomasz Możejko: Dziękuję bardzo. Wobec 

braku pytań i uwag uznaję, że Sejmik przyjął informację do wiadomości. Szanowni Państwo na stronie 

www.sejmik.lubuskie.pl zostały zamieszczone wszystkie informacje na temat aktualnego stanu 

wdrażania programów współfinansowanych ze środków Unii Europejskiej dla województwa lubuskiego 

na lata 2007-2013. 

  

Informacja na temat bieżącej pracy Zarządu Województwa Lubuskiego stanowi załącznik nr 5 

do protokołu. 

 

Informacje na temat aktualnego stanu wdrażania programów współfinansowanych ze środków Unii 

Europejskiej dla Województwa Lubuskiego na lata 2007-2013 stanowią załącznik nr 6 do protokołu. 

 

Do punktu 5.    

Informacja o sytuacji finansowej jednostek ochrony zdrowia.      

  

Przewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Tomasz Możejko: Za jakiś czas ogłoszę 

przerwę. Czekają nas posiedzenia dwóch Komisji, wobec tego w każdej chwili musimy być gotowi 

na działanie. Mamy Panią Łucję Wojewódzką, Dyrektora Departamentu Ochrony Zdrowia. Czy mają 

Państwo pytania do przedstawionej informacji? Proszę Pani Radna Płonka. 

 

Radna Województwa Lubuskiego Elżbieta Płonka: Dziękuję bardzo. Czytając kolejne sprawozdanie 

finansowe, taka ogólna uwaga, żeby jednak nie łączyć tych wszystkich naszych jednostek w jednym 

sprawozdaniu finansowym, ponieważ bez porównania są 2 szpitale rangi regionalnej np. z Nowym 

Dworkiem, albo z POZ typu Medkol. Raczej porównywać szpitale ze sobą, psychiatryczne także 
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ze sobą, bo to jest inna specyfika i inne jednostki w tym POZ, nawet nasz Ośrodek Terapii i Uzależnień 

nie pasuje zupełnie do tej formuły, ale to jest taka uwaga ogólna do rozważenia. Natomiast niepokoją 

mnie dwie rzeczy. Dysproporcje w przychodach dwóch szpitali, są one pokazane na początku 

przychodów i między planem przychodów Szpitala Zielona Góra i Gorzów jest ogromna różnica na 

niekorzyść, tym razem Zielonej Góry. Pytanie o tą dysproporcję w przychodach w stosunku do planu. 

Druga rzecz, która mnie niepokoi to są należności i te należności z kolei na szpitalu gorzowskim są o 

wiele większe dla szpitala gorzowskiego niż dla szpitala Zielona Góra i to o 15 mln, czyli należności dla 

Gorzowa 40 mln, dla Zielonej Góry 25,5. Mam wątpliwości, czy nie mamy tu do czynienia z pewnymi 

zapisami księgowymi po to żeby dla tej spółki, która ma powstać wykreować pewną sytuację. To jest 

moje podejrzenie, spiskowej teorii dziejów. Pewna niepokojąca sytuacja to jest wzrost zobowiązań. 

Tym razem znowu w szpitalu gorzowskim, ale 60 mln w porównaniu do roku ubiegłego, do lutego 2012 

to jest dla mnie też niepojęte i tutaj mój niepokój jest jeszcze większy, więc bardzo proszę 

o wyjaśnienie.  

 

Przewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Tomasz Możejko: Proszę bardzo Pani Łucja 

Wojewódzka. 

 

Dyrektor Departamentu Ochrony Zdrowia Łucja Wojewódzka: Chcę powiedzieć, że bardzo podobne 

odczucie jak Pani Radna zwróciła uwagę na to, w tej chwili jest w Departamencie. W przyszłości 

chcemy pokazywać Państwu nie porównanie tak jak to się wydaje, że wygląda w tym sprawozdaniu, 

a każdą z jednostek oddzielnie pokazać, ponieważ każda z jednostek oddzielnie swoje wyniki nam 

również pokazuje. To jest trudno nam pogrupować jak Pani Radna mówi - psychiatryczne oddzielnie, 

ponieważ nawet w Gorzowie jest cały szpital i tam część tego szpitala spora to jest psychiatria. Jeżeli 

chodzi o zapisy księgowe w Szpitalu w Gorzowie trudno mi się wypowiadać, żeby potwierdzić, to żeby 

były one jakoś nierzetelnie przedstawiane, a to co my Państwu pokazujemy jest na podstawie 

dokumentów, które otrzymujemy ze szpitali, z jednostek naszych. Na pewno był audyt, który stwierdził 

by gdyby występowały takie zapisy, czy takie incydenty. Wynik rzeczywiście jeżeli chodzi o ilość 

wierzytelności rzeczywiście bardzo mocno wzrosły te ilości w Gorzowie. To się nie ma co dziwić. 

Nie jest płacone kontrahentom, czy instytucjom, czy firmom od zeszłego roku, od sierpnia, a nawet w 

niektórych przypadkach i wcześniej, nie płaci się za materiały, za nic. Duże koszty są ponoszone 

z tytułu płac, jest to w każdym ze szpitali, ale  szczególnie było to w Gorzowie. Częściowo zostało 

to zmienione, ponieważ zostały wypowiedzenia dane na kontraktach i to już też w wynikach widać, 

że zmniejszył się o 3 mln ten koszt. Co tu jeszcze mogę powiedzieć. W przypadkach tych, gdzie 

występują w jednostkach wyniki ujemne, w każdym z tych przypadków poszły do jednostek, 
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do dyrektorów jednostek pisma z prośbą o wyjaśnienie, na jakiej podstawie te koszty zwiększyły 

się, jeżeli wynik przez to jest ujemny. Tyle mogę powiedzieć, wyjaśnić każdą poszczególną z  jednostek 

można w przypadku kiedy uzyskamy te informacje pisemne, o które Pani Radna prosi od jednostek.  

 

Przewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Tomasz Możejko: Dziękuję bardzo. Wobec 

braku pytań i uwag uznaję, że Sejmik informację przyjął do wiadomości. Jeszcze Pan Radny Tymszan. 

 

Radny Województwa Lubuskiego Paweł Tymszan: To co Pani powiedziała Pani Dyrektor. Dzisiaj 

byłem członkiem postępowania konkursowego na osoby chętne do pracy w Związku Celowym Gmin 

MG-6 Gorzów Wielkopolski - gminy ościenne i tam na 120 osób aplikujących dwie osoby to były osoby 

ze Szpitala Wojewódzkiego z działu analiz i te osoby odpowiedziały, że dział analiz w Szpitalu 

Wojewódzkim został zlikwidowany. Tak na marginesie tego co Pani powiedziała i tutaj tego, 

co powiedziała Pan Radna Płonka.  

 

Dyrektor Departamentu Ochrony Zdrowia Łucja Wojewódzka: Trudno mi na to odpowiedzieć, 

czy dział analiz został zlikwidowany. Ja takiej informacji nie miałam, a być może inaczej się nazywa.  

 

Przewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Tomasz Możejko: To może udzielimy 

informacji po sesji, po prostu albo doszło do reorganizacji i przyjął inną nazwę i stał się podkomórką 

jakąś. Proszę Pani Elżbieta Płonka. 

 

Radna Województwa Lubuskiego Elżbieta Płonka: Ja tylko pod rozwagę kolejne zapytanie  

i wątpliwość podam, ponieważ w projekcie jaki gdzieś się pojawił i do mnie dotarły informacje jest 

dylemat przyszłej spółki, na czym będzie zarabiała, ale myślę, że o to wypytamy się w szczegółach 

na Komisji Zdrowia. Chodzi o radioterapię, natomiast jest przewidziane ponad 1 mln zł na odprawy, 

a więc będzie redukcja,  jeszcze kilkaset zwolnień będzie. No i to jest też pytanie o jakość tego, 

co ma być po tym. To będziemy o to pytać na kolejnych myślę naszych spotkaniach, ale ja mam 

potężny niepokój o tą sytuację, która się kreuje w Gorzowie. Należności są wpisane 

no nieporównywalnie, szpitale dwa nie zmieniły swojej jakości usług medycznych w ten sposób więc 

dlaczego aż 15 mln więcej jest. Czy te  należności są potwierdzone przez NFZ, czy nie 

są potwierdzone? Jakie to są należności, jeśli nie są to z NFZ-tu, z Narodowego Funduszu z kontraktu 

i ten kolosalny wzrost zobowiązań wymagalnych, no to jest czerwone światło dla samorządu, 

absolutnie. 
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Dyrektor Departamentu Ochrony Zdrowia Łucja Wojewódzka: Dlatego proponujemy i robimy 

to przekształcenie, żeby taka sytuacja nie występowała. 

 

Radna Województwa Lubuskiego Elżbieta Płonka: To jeszcze bardziej może okazać się dla nas 

brzemienne w skutkach. Pozwolenie na takie  wyniki finansowe. 

 

Przewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Tomasz Możejko: Dobrze dziękuję bardzo, 

ale to nie dotyczy sprawozdania. Nie widzę innych pytań. Uznaję, że Sejmik przyjął informację 

do wiadomości. Szanowni Państwo, proponuję teraz ogłoszenie przerwy z tego względu, że muszą 

się zebrać 2 Komisje. Proszę do sali 108, żeby udała się pod przewodnictwem Pana Edwarda Fedko 

Komisja Współpracy Zagranicznej i Promocji Województwa Lubuskiego, natomiast po zakończeniu 

obrad proszę, żeby do sali 108 udała się Komisja Zdrowia, Rodziny i Spraw Społecznych, ponieważ 

musimy obradować oddzielnie, bo pokrywają się składy osobowe tych Komisji. Przewiduję maksymalnie 

25 minut przerwy, po 12 minut na każdą Komisję. Panie Przewodniczący Fedko, czy zdążymy w ciągu 

12 minut? Także proszę teraz Komisję Współpracy Zagranicznej do  108, jest godz. 17:42, a o godz. 

17:55 proszę Radnych Komisji  Zdrowia, Rodziny i Spraw Społecznych. Przerwa jest do godz. 18:10. 

Dziękuję. 

 

Informacja o sytuacji finansowej jednostek ochrony zdrowia stanowi załącznik  nr 7 do protokołu. 

 

Wznowienie obrad po przerwie.   

  

Przewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Tomasz Możejko: Szanowni Państwo, 

kontynuujemy nasze obrady. Jeszcze przed punktem 6 proszę o wypowiedź Pana Wicemarszałka 

Romualda Krenia, który chciał zabrać głos.  

 

Członek Zarządu Województwa Lubuskiego Romuald Kreń: Informacja dla wszystkich Radnych 

na interpelację Pani Płonki. Ja tylko jednym zdaniem się odniosę. Tak Drodzy Państwo, zobowiązania 

wymagalne w Szpitalu narastają, ale tylko i wyłącznie z jednego powodu. Przychodzi taki czas, 

że zobowiązaliśmy Pana dyrektora, iż nie może dalej no powiedzmy rolować długu, a więc w którymś 

momencie te wszelkie kredyty, które kiedyś poprzednie dyrekcje rolowały, następnym obecnie dyrektor 

decyduje się postawić je w stan nawet wymagalności komorniczej i stąd one tak lawinowo narastają. 

Jedynym wyjściem jest w związku z tym jak najszybsza restrukturyzacja. Według moich ocen  
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i informacji, które posiadam od Pana dyrektora sytuacja jest na tyle dramatyczna, że one sięgają rzędu 

70 mln zł. To tak tytułem uzupełnienia.  

 

Przewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Tomasz Możejko: Dziękuję bardzo. 

 

Radny Województwa Lubuskiego Zbigniew Kościk: Wszyscy dyrektorzy tak Państwa rolowali.     

  

Członek Zarządu Województwa Lubuskiego Romuald Kreń: Poprzednio tak wszystkie dyrekcje 

nachodziły łatwiejszy sposób spłacenia. Wszelkie informacje szczegółowe na interpelacje udzielimy 

Państwu na piśmie.   

 

Przewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Tomasz Możejko: Proszę Pani Elżbieta 

Płonka.  

 

Radna Województwa Lubuskiego Elżbieta Płonka: Muszę jednak powiedzieć ad vocem Panie 

Marszałku, ponieważ tak nie wolno mówić. Kredyty są pochodzenia bankowego i nie są rolowane, 

bo nie wolno ich rolować, a jeżeli są rolowane to ja słyszę dopiero po raz pierwszy, że kredyt  

Raiffeisena jest rolowany, że kredyt z jakiegoś tam innego banku, który bodajże Pan Andrzej Szmit 

zawarł, jest rolowany. Pierwsza rzecz, którą miałam do wykonania to nadzorowanie, żeby kredyty 

bankowe nie były rolowane i nie były rolowane. Co to znaczy rolowane, są wyznaczone, czas spłaty, 

raty, odsetki. Co to znaczy są rolowane, Raiffeisen stawia wymagalność, kredyt 40 mln, 35 natychmiast 

nie ma możliwości niepłacenia.  

 

Członek Zarządu Województwa Lubuskiego Romuald Kreń: Dobrze, a więc miały okres karencji 

i teraz przychodzi najwyższy czas spłaty. To jest jeden element i być może ja to chciałem uprościć, 

ale są płatności jeżeli dyrektor dotychczas za pewne świadczenia, usługi nie płacił. Przychodzi w końcu 

taki dzień, że Pan dyrektor musi za to zapłacić. Jest to wszystko pod taką kontrolą. 

 

Przewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Tomasz Możejko: Ja dziękuję, ale rozmowę  

uważam za zakończoną. Skończyliśmy ten punkt dyskusji. Przechodzimy do punktu 6. 
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Do punktu 6. 

Raport o stanie bezpieczeństwa sanitarnego i sytuacji epidemiologicznej w Województwie 

Lubuskim w roku 2012.   

 

Przewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Tomasz Możejko: Mamy Panią mgr inż. 

Jolantę Musiała, Zastępcę Lubuskiego Państwowego Wojewódzkiego Inspektora Sanitarnego 

w Gorzowie Wielkopolskim. Czy mają Państwo pytania do przedstawionego sprawozdania? Nie widzę. 

Wobec braku pytań i uwag uznaję, że Sejmik przyjął raport do wiadomości. Dziękuję bardzo.  

 

Raport o stanie bezpieczeństwa sanitarnego i sytuacji epidemiologicznej w Województwie Lubuskim 

w roku 2012 stanowi załącznik nr 8 do protokołu. 

 

Do punktu 7. 

Informacja o stanie porządku i bezpieczeństwa publicznego w województwie w 2012 r. 

 

Przewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Tomasz Możejko: Mamy Pana inspektora 

Jarosława Sawickiego, I Zastępcę Komendanta Wojewódzkiego Policji w Gorzowie Wielkopolskim. 

Czy mają Państwo pytania? Proszę Pan Zbigniew Kościk. 

 

Radny Województwa Lubuskiego Zbigniew Kościk:  Krótko chciałbym Pana Komendanta zapytać 

o tzw. „trzeźwe poranki”. Czy to jest inicjatywa Komendy Wojewódzkiej, czy poszczególnych komend 

powiatowych i czy Państwo nadzorujecie coś takiego? Bo dla mnie to jest olbrzymi skandal, kiedy ludzie 

stoją w kilometrowych korkach, spiesząc się do pracy, a Państwo sobie ustawiacie swoje samochodziki 

z kogucikami i przeszkadzacie w tym żeby ludzie normalnie dojechali do zakładów pracy i rozpoczęli 

swoje zajęcia punktualnie. Czy to jest taki radosny wymysł naszego województwa, czy może w innych 

Państwo rozwijacie takie akcje, które powodują, że co się o Państwie mówi w tym czasie 

w samochodzie to ze względów na towarzystwo nie będę przytaczał? Dziękuję. 

 

Przewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Tomasz Możejko: Dziękuję. Proszę Panie 

Komendancie.      

 

I Zastępca Komendanta Wojewódzkiego Policji w Gorzowie Wlkp. Jarosław Sawicki: Szanowni 

Państwo, troską policji jest przede wszystkim bezpieczeństwo. Dbanie o bezpieczeństwo,  dbanie 

o bezpieczeństwo wszystkich obywateli. Bezpieczeństwo kosztuje, czasami jest to też koszt taki 
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społeczny typu, że trzeba w jakimś korku troszeczkę dłużej postać. Naszym celem jest oczywiście 

wyeliminowanie osób nietrzeźwych te, które zagrażają ludziom poprawnie korzystającym z dróg. 

Już wielomiesięczne nasze działania pokazały, że skuteczność tutaj w ściganiu sprawców przestępstw, 

przestępstw i wykroczeń jakimi są jazda pod wpływem alkoholu jest bardzo skuteczna. Mało tego 

przyniosła efekt taki, że zaczęła nam ujawnialność osób jeżdżących pod wpływem alkoholu spadać, 

czyli zamierzony efekt zaczynamy osiągać. Są to działania oczywiście lokalne, organizowane przez 

poszczególnych komendantów powiatowych. Są to działania w całej Polsce, nie tylko w województwie 

lubuskim i w całej Polsce jest to możliwe dzięki nowym technologiom, kiedyś przy klasycznych 

alkotesterach nie było możliwe działanie takie jak badanie przesiewowe. Bo takie są badania. 

W tej chwili kiedy zostaliśmy wyposażeni w nowego typu urządzenia, typu alcoblow takie badania 

przesiewowe możemy prowadzić i myślę, że dużo więcej jest z tego działania korzyści, dużo więcej 

być może istnień ludzkich uratowanych, niż samo to, że dojazd do pracy się wydłuży o  jakieś 5 minut.  

 

Przewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Tomasz Możejko: Dziękuję bardzo. Proszę 

Pan Radny Marcinkiewicz. 

 

Radny Województwa Lubuskiego Mirosław Marcinkiewicz: Chciałbym tylko powiedzieć, że akurat  

Panie Komendancie ja popieram te akcje. Sam osobiście 4 razy już dmuchałem w taki niby balonik 

rano. A popieram dlatego bo jest to, jak Pan powiedział przed chwilą, jest to skuteczne. Może faktycznie 

trzeba się zatrzymać tam w okolicach Gorzowa, czy w samym Gorzowie, gdzie to się zdarzało. 

Policjanci byli grzeczni i sprawnie to przeprowadzali. Mówię to tylko dlatego, żeby jedyny głos, który 

był przeciw nie był jakby głosem sejmikowym. Róbcie Państwo to dalej dla naszego bezpieczeństwa. 

Dziękuję. 

 

Przewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Tomasz Możejko: Proszę Pan Radny Robert 

Paluch.  

 

Radny Województwa Lubuskiego Robert Paluch:  Panie Komendancie dwie rzeczy chcę zapytać. 

Pierwsza, inwestycje nowobudowane komendy, chodzi mi o komendę w Nowej Soli. Pisze tutaj, 

że poniesione koszty w 2012 roku tj. 9 725 839 zł. Nie wiem, ale tu chyba jakieś przekłamanie jest, 

ale całkowity koszt zadania 229 832 298 zł. Jest to możliwe 229 mln? 

 

I Zastępca Komendanta Wojewódzkiego Policji w Gorzowie Wlkp. Jarosław Sawicki: 

Ja przepraszam poprawialiśmy to, być może do Państwa nie dotarło. Pierwszej dwójki nie ma.  
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Radny Województwa Lubuskiego Robert Paluch: A rozumiem dobrze, to jest temat zamknięty, 

w porządku. Teraz druga sprawa. Jest program Ministra Rostowskiego, żeby jak najwięcej do budżetu 

państwa wpłynęło kwot z tytułu montażu fotoradarów. Ja mam do Pana Komendanta takie pytanie. 

Czy na drogach, jaki jest wzrost fotoradarów w województwie lubuskim i czy ktoś przeprowadził analizę, 

że na drogach właśnie, na których jest wzrost ten fotoradarów, o ile spadło potencjalne zagrożenie 

wypadkami, stłuczkami, wypadkami śmiertelnymi? Krótko mówiąc chodzi o szeroko rozumiane 

bezpieczeństwo, nie w skali województwa całego, bo np. na odcinku, nie wiem choćby nawet Nowa Sól 

-  Zielona Góra, na S3  nie ma radarów. Chodzi mi o te miejsca, w których te radary są umieszczone, 

bądź zagęszczenie tych radarów jest większe. Jak wpłynęło to w konsekwencji na bezpieczeństwo 

w województwie lubuskim? Czy żeście Państwo taką analizę przeprowadzili i ile tych radarów 

procentowo nie wiem np. do zakładanego okresu ubiegłego przybyło?   

 

I Zastępca Komendanta Wojewódzkiego Policji w Gorzowie Wlkp. Jarosław Sawicki: Panie 

Radny, radary nie są policji. Te zadanie z policji zdjęto. W tej chwili całą politykę i obsługę radarów 

przejęła Państwowa Inspekcja Transportu Drogowego, jednakże uczestniczymy w proponowanych 

miejscach montowania nowych radarów i każdy jeden montaż kolejnego radaru jest poprzedzony 

wieloma analizami. Analizami stanu zagrożenia, analizami zdarzeń w miejscu do jakich dochodziło. 

Zdarzeń przeważnie, które wynikały z przekroczenia prędkości i muszę powiedzieć, że tam gdzie 

fotoradary są montowane, na przykładzie jeszcze kiedy my mieliśmy w zarządzie obsługę tych 

fotoradarów i za nie odpowiadaliśmy. Podam tu przykład Deszczna, gdzie mieliśmy bardzo dużą ilość 

wypadków śmiertelnych właśnie ze względu na przekroczenie prędkości. Tam jest taka dosyć szeroka, 

długa prosta. Tam zostały swego czasu zamontowane 2 fotoradary i od tamtej pory nie mieliśmy 

żadnego wypadku ze skutkiem śmiertelnym, także skuteczność fotoradarów na pewno jest tam, gdzie 

one są. Na pewno spowalnia to ruch. Ja jako policjant nie wiem o żadnych wytycznych Ministra 

Rostowskiego, Ministra Finansów. Wiem tyle co i Pan Radny, po prostu to co donoszą media. 

W każdym razie my się w to w żaden sposób nie wpisujemy i jeżeli my opiniujemy miejsca, miejsca 

w których są nowe fotoradary tworzone to jedynym kryterium to jest bezpieczeństwo, poprawienie tego 

bezpieczeństwa i stan bezpieczeństwa jaki jeszcze w tym miejscu był przed zainstalowaniem 

fotoradaru.  

 

Radny Województwa Lubuskiego Robert Paluch: Jeszcze jedna sprawa, oczywiście cieszę 

się bardzo, że w końcu doczekaliśmy budowy tej komendy w Nowej Soli i tutaj chcę Państwu jako 

Komendzie Wojewódzkiej podziękować. Kiedy jest termin planowany zakończenia?  
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I Zastępca Komendanta Wojewódzkiego Policji w Gorzowie Wlkp. Jarosław Sawicki: Pierwszy 

termin był na koniec bieżącego roku. Jednak chcemy zrobić to rzetelnie i dobrze, żeby nie było 

poprawek dlatego I kwartał przyszłego roku to jest termin planowany do oddania tej komendy. 

 

Radny Województwa Lubuskiego Robert Paluch: A jaki jest plan w stosunku do obecnej komendy, 

ponieważ wiem, że inne służby państwowe były zainteresowane? Czy macie jakiś sprecyzowany plan 

do komendy, która w tej chwili jest przy ul. Piłsudskiego? Jaki jest plan do Komendy Powiatowej Policji, 

budynku, chodzi o budynek? Jaki jest plan? Czy Państwo chcecie go dalej zagospodarowywać, 

czy Państwo macie jakiś plan przekazania, sprzedaży tego budynku, jeśli chodzi o obecny budynek 

komendy powiatowej.  

 

I Zastępca Komendanta Wojewódzkiego Policji w Gorzowie Wlkp. Jarosław Sawicki: My nie 

będziemy tego zagospodarowywać. Mamy plan przekazania samorządowi zgodnie z procedurą.  

 

Radny Województwa Lubuskiego Robert Paluch: Samorządowi tak, dziękuję.   

 

Przewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Tomasz Możejko: Dziękuję bardzo. Wobec 

braku pytań i uwag uznaję, że Sejmik przyjął informację do wiadomości. Dziękuję Panie Komendancie.  

 

Informacja o stanie porządku i bezpieczeństwa publicznego w województwie w 2012 r. stanowi 

załącznik nr 9 do protokołu. 

 

Do punktu 8.   

Informacja o stanie bezpieczeństwa przeciwpożarowego w województwie lubuskim. 

 

Przewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Tomasz Możejko: Mamy Pana brygadiera 

Waldemara Michałowskiego, Zastępcę Komendanta Wojewódzkiego Państwowej Straży Pożarnej 

w Gorzowie Wielkopolskim. Czy mamy pytania? Proszę o zabranie głosu Pana Edwarda Fedko, 

Prezesa Zarządu Wojewódzkiego Związku OSP RP Województwa Lubuskiego. 

 

Prezes Zarządu Wojewódzkiego Związku Ochotniczych Straży Pożarnych Województwa 

Lubuskiego Edward Fedko:  Dziękuję  bardzo. Panie Przewodniczący. Wysoki Sejmiku. Informacja 

została również przekazana dość precyzyjnie, natomiast chciałbym tylko podkreślić jedną rzecz, otóż 

strażacy, ochotnicy wypełniają swoje zadania w sposób oczywiście społeczny, ale musimy spełniać 
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też kryteria i wymogi, które stawiane są na przykład dla jednostek krajowego systemu ratowniczo-

gaśniczego, wchodzącego w cały skład całego systemu ratowniczo-gaśniczego. My dzisiaj mamy 

na terenie województwa lubuskiego 119 jednostek, będących w krajowym systemie ratowniczo-

gaśniczym. Docelowo zgodnie z założeniami Komendy Głównej Państwowej Straży Pożarnej mamy 

ich mieć 139, czyli dzisiaj jeszcze musimy na terenie województwa lubuskiego 20 jednostek 

przygotować do krajowego systemu ratowniczo-gaśniczego. A to niestety kosztuje i muszę powiedzieć, 

że gminy sobie często same sobie z tym nie poradzą. Niewątpliwie program unijny, który jest w tej chwili 

realizowany w ramach Lubuskiego Regionalnego Programu Operacyjnego spełni oczekiwania 

niektórych gmin i jednostek, które są przygotowywane do krajowego systemu, ale również bym prosił 

Pani Marszałek, nie tylko jako Panią Marszałek, ale honorowego członka Zarządu Oddziału 

Wojewódzkiego, aby również mieć na względzie te aspekty i przewidzieć w kolejnych budżetach 

województwa lubuskiego środki na wspomożenie jednostek przygotowywanych do krajowego systemu 

ratowniczo-gaśniczego. Muszę powiedzieć, że byłem uczestnikiem w sobotę krajowych uroczystości 

w Poznaniu, związanych z obchodami Dnia Strażaka i z wielką zazdrością przyjąłem informację, którą 

przekazał Pan Marszałek Województwa Wielkopolskiego mówiąc, że naprawdę duże środki 

przeznaczają na wsparcie jednostek ochotniczych straży. U nas one też są, ale dziękujemy za już 

i prosimy o jeszcze. Ja też podkreślam i dziękuję za już, ale naprawdę to są pieniądze, które kilkakrotnie 

zwrócą się w postaci zaoszczędzonego majątku, mienia, a często życia ludzi uczestniczących 

w akcjach.  

 

Przewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Tomasz Możejko: Dziękuję bardzo. Czy mają 

Państwo pytania do przedstawionej informacji? Nie widzę, wobec tego uznaję, że Sejmik przyjął 

informację do wiadomości. Dziękuję Panie Komendancie. To tak Panie Radny jeżeli się inwestuje 

się w straż pożarną w Stanach Zjednoczonych. Tam np. bezdomnym i innym nie odcina się energii 

bo palą lampy naftowe, a spalenie się budynku jest o wiele droższe niż np. dostarczanie za darmo 

prądu.  

 

Informacja o stanie bezpieczeństwa przeciwpożarowego w województwie lubuskim stanowi załącznik 

nr 10 do protokołu. 

 

Do punktu 9.    

Informacja o działalności Samorządowych Kolegiów Odwoławczych.  
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Przewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Tomasz Możejko: Mamy Pana Gwidona 

Makarowicza, Prezesa Samorządowego Kolegium Odwoławczego w Zielonej Górze. Czy mamy 

pytania? Wobec braku pytań i  uwag uznaję, że Sejmik informacje przyjął. Dziękuję Panu Gwidonowi 

Makarowiczowi, dziękuję Panu Wiesławowi Drabikowi, Prezesowi Samorządowego Kolegium 

Odwoławczego w Gorzowie Wielkopolskim za przybycie również.  

 

Informacja o działalności Samorządowych Kolegiów Odwoławczych w Zielonej Górze i Gorzowie Wlkp. 

stanowi załącznik nr 11 do protokołu. 

 

Do punktu 10.   

Realizacja zadań inwestycyjnych na drogach wojewódzkich w 2012 roku. 

 

Przewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Tomasz Możejko: Mamy Pana Henryka 

Napierałę, Dyrektora Zarządu Dróg Wojewódzkich w Zielonej Górze. Proszę Pana Roberta Palucha 

o przedstawienie opinii Komisji Gospodarki i Rozwoju Województwa. 

 

Informacja z realizacji zadań inwestycyjnych na drogach wojewódzkich w 2012 roku stanowi załącznik 

nr 12 do protokołu. 

 

Przewodniczący Komisji Gospodarki i Rozwoju Województwa Robert Paluch: Informacja została 

przyjęta przez Komisję. 

 

Opinia Komisji stanowi załącznik nr 13 do protokołu. 

 

Przewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Tomasz Możejko: Dziękuję bardzo. 

Czy są pytania lub uwagi? Proszę Pani Radna Barbara Kucharska.   

 

Radna Województwa Lubuskiego Barbara Kucharska: Ja mam pytanie do Pana Dyrektora. W lutym 

zgłaszałam interpelację, zapytanie o naprawienie, nie remont generalny drogi 164  Drezdenko - Zagórze 

- Podlesiec - Mierzęcin. Proszę Państwa, jeszcze raz podkreślam, że ta droga jest nieprzejezdna. 

Z informacji otrzymanej uzyskałam taką odpowiedź, że tam jest, na tym odcinku przejeżdża na dobę 

około 800 pojazdów. To wcale nie jest tak mało uczęszczana droga moim zdaniem, żeby nie podlegała 

remontowi. Bo to znaczy, że te 800 pojazdów nie mają innego wyjścia. Nie mają drogi alternatywnej, 
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one muszą tamtędy jechać. Zbliża się sezon letni. Ja mam właśnie pytanie do Pana dyrektora. 

Czy chociaż puścił tam równiarkę, żeby tą drogą można było poruszać się jakimkolwiek pojazdem.   

 

Przewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Tomasz Możejko: Dziękuję bardzo.  

 

Radna Województwa Lubuskiego Barbara Kucharska: Po drodze wojewódzkiej równiarkę,  niestety. 

Taka to jest droga.  

 

Przewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Tomasz Możejko: Proszę Panie Dyrektorze 

o krótką odpowiedź. 

 

Dyrektor Zarządu Dróg Wojewódzkich w Zielonej Górze Henryk Napierała: Panie Przewodniczący. 

Pani Marszałek. Panie i Panowie Radni, to może nie jest akurat dokładne stwierdzenie, że tam 

potrzebna jest równiarka. Tam jest potrzebna nowa konstrukcja jezdni. Droga ma szerokość 3 m, 

posiada nawierzchnię z kostki kamiennej, no taka jest prawda. Jedynie możemy wykonać remonty 

cząstkowe, czyli likwidacja lokalnych zagłębień w tej kostce. Natomiast te odcinki, czyli pobocze 

zostanie wyrównane do końca tygodnia.  

 

Przewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Tomasz Możejko: Dziękuję bardzo. Dziękuję 

Panie Dyrektorze. Czy mają inne Państwo pytania? Nie widzę. Wobec braku pytań i uwag uznaję, 

że Sejmik przyjął informację do wiadomości. Dziękuję.  

 

Dyrektor Zarządu Dróg Wojewódzkich w Zielonej Górze Henryk Napierała: Dziękuję. 

 

Do punktu 11. 

Sprawozdanie z realizacji Lubuskiej Regionalnej Strategii Innowacji 2010-2015 za okres 

od 1 stycznia 2012 r. do 31 grudnia 2012 r. 

 

Przewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Tomasz Możejko: Mamy Panią Katarzynę 

Drożak, Dyrektora Departamentu Rozwoju Regionalnego i Współpracy Zagranicznej. Proszę Pana 

Radnego, Roberta Palucha o przedstawienie opinii Komisji Gospodarki i Rozwoju Województwa. 
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Sprawozdanie z realizacji Lubuskiej Regionalnej Strategii Innowacji 2010-2015 za okres od  1 stycznia 

2012 r. do 31 grudnia 2012 r. stanowi załącznik nr 14 do protokołu. 

 

Przewodniczący Komisji Gospodarki i Rozwoju Województwa Robert Paluch: Ale, w którym 

punkcie? Jeszcze raz. 

 

Przewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Tomasz Możejko: Sprawozdanie z realizacji 

Lubuskiej Regionalnej Strategii Innowacji 2010-2015 za okres od 1 stycznia 2012 r. do 31 grudnia 

2012r. 

 

Przewodniczący Komisji Gospodarki i Rozwoju Województwa Robert Paluch: Oczywiście 

pozytywna.  

 

Opinia Komisji stanowi załącznik nr 15 do protokołu. 

 

Przewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Tomasz Możejko: Dziękuję bardzo. 

Czy są pytania, uwagi? Nie widzę. Wobec braku pytań i uwag uznaję, że Sejmik przyjął sprawozdanie 

do wiadomości.  

 

Do punktu 11a. 

Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia rezygnacji i zwolnienia z pełnienia obowiązków 

Wicemarszałka Województwa Lubuskiego – druk nr 456. 

Projekt uchwały stanowi załącznik nr 16 do protokołu. 

Przewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Tomasz Możejko: Jesteśmy gotowi 

do głosowania? Dziękuję. 

Szanowni Państwo! Informuję Państwa, że Pan Jacek Hoffmann w dniu 6 maja br. złożył na ręce 

Marszałka Województwa Lubuskiego rezygnację z członkostwa w Zarządzie Województwa Lubuskiego 

z art. 40 ust. 1 ustawy o samorządzie województwa, Sejmik Województwa podejmuje uchwałę  

o przyjęciu rezygnacji i zwolnieniu z pełnienia obowiązków Wicemarszałka Województwa Lubuskiego. 

Czy ktoś z Państwa ma pytania, uwagi? Nie widzę. Wobec braku pytań i uwag projekt uchwały  

w sprawie przyjęcia rezygnacji i zwolnienia z pełnienia obowiązków Wicemarszałka Województwa 

Lubuskiego – druk nr 456 poddaję pod głosowanie. Kto jest za podjęciem uchwały, proszę podnieść 

rękę i nacisnąć przycisk zielony. Kto jest przeciw, proszę podnieść rękę i nacisnąć przycisk czerwony. 

Kto się wstrzymał, proszę podnieść rękę i nacisnąć przycisk niebieski.  
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Za 14, przeciw 3, wstrzymało się 6. 

Stwierdzam, że uchwała została podjęta.  

Dziękuję bardzo. 

 

Uchwała Nr XXXVII/427/13 Sejmiku Województwa Lubuskiego z dnia 13 maja 2013 r. w sprawie 

przyjęcia rezygnacji i zwolnienia z pełnienia obowiązków Wicemarszałka Województwa Lubuskiego 

stanowi załącznik nr 17 do protokołu. 

 

Do punktu 12. 

Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia sprawozdania z wykonania planu finansowego 

Lubuskiego Ośrodka Doradztwa Rolniczego w Kalsku za 2012 rok – druk nr 441. 

 

Przewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Tomasz Możejko: Mamy Pana Wojciecha 

Kozieję, Zastępcę Dyrektora Departamentu Rolnictwa, Środowiska i Rozwoju Wsi. Czy są wystąpienia 

klubowe? Nie widzę. Proszę Pana Zbigniewa Kołodzieja o przedstawienie opinii Komisji.  

 

Projekt uchwały stanowi załącznik nr 18 do protokołu. 

 

Przewodniczący Komisji Rolnictwa i Ochrony Środowiska Zbigniew Kołodziej: Opinia Komisji 

pozytywna. 

 

Opinia Komisji stanowi załącznik nr 19 do protokołu. 

 

Przewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Tomasz Możejko: Dziękuję. Czy ktoś posiada 

uwagi? Nie widzę. Wobec braku uwag projekt uchwały w sprawie zatwierdzenia sprawozdania  

z wykonania planu finansowego Lubuskiego Ośrodka Doradztwa Rolniczego w Kalsku za 2012 rok – 

druk nr 441 poddaję pod głosowanie. Kto jest za podjęciem uchwały, proszę podnieść rękę i nacisnąć 

przycisk zielony. Kto jest przeciw, proszę podnieść rękę i nacisnąć przycisk czerwony. 

Kto się wstrzymał, proszę podnieść rękę i nacisnąć przycisk niebieski.  

Za 23, przeciw 0, wstrzymało się 0.  

Stwierdzam, że uchwała została podjęta.  
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Uchwała Nr XXXVII/428/13 Sejmiku Województwa Lubuskiego z dnia 13 maja 2013 r. w sprawie 

zatwierdzenia sprawozdania z wykonania planu finansowego Lubuskiego Ośrodka Doradztwa 

Rolniczego w Kalsku za 2012 rok stanowi załącznik nr 20 do protokołu. 

 

Do punktu 13. 

Podjęcie uchwały w sprawie odwołania członka Rady Społecznej Doradztwa Rolniczego przy 

Lubuskim Ośrodku Doradztwa Rolniczego w Kalsku – druk nr 442. 

 

Przewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Tomasz Możejko: Mamy Zastępcę Dyrektora, 

Pana Wojciecha Kozieję. Czy są wystąpienia klubowe? Nie widzę. Proszę Pana Zbigniewa Kołodzieja  

o przedstawienie opinii Komisji.  

 

Projekt uchwały stanowi załącznik nr 21 do protokołu. 

 

Przewodniczący Komisji Rolnictwa i Ochrony Środowiska Zbigniew Kołodziej: Opinia Komisji 

pozytywna. 

 

Opinia Komisji stanowi załącznik nr 22 do protokołu. 

 

Przewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Tomasz Możejko: Dziękuję. Czy do projektu 

uchwały są uwagi? Nie widzę. Wobec braku uwag projekt uchwały w sprawie odwołania członka Rady 

Społecznej Doradztwa Rolniczego przy Lubuskim Ośrodku Doradztwa Rolniczego w Kalsku –  

druk nr 442 poddaję pod głosowanie. Kto jest za podjęciem uchwały, proszę podnieść rękę i nacisnąć 

przycisk zielony. Kto jest przeciw, proszę podnieść rękę i nacisnąć przycisk czerwony. 

Kto się wstrzymał, proszę podnieść rękę i nacisnąć przycisk niebieski.  

Za 22, przeciw 0, wstrzymało się 2. 

Stwierdzam, że uchwała została podjęta.  

 

Uchwała Nr XXXVII/429/13 Sejmiku Województwa Lubuskiego z dnia 13 maja 2013 r. w sprawie 

odwołania członka Rady Społecznej Doradztwa Rolniczego przy Lubuskim Ośrodku Doradztwa 

Rolniczego w Kalsku stanowi załącznik nr 23 do protokołu. 
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Do punktu 14. 

Podjęcie uchwały w sprawie określenia zasad zbycia, wydzierżawienia, wynajęcia, oddania  

w użytkowanie lub użyczenia aktywów trwałych samodzielnych publicznych zakładów opieki 

zdrowotnej, dla których Województwo Lubuskie pełni funkcję podmiotu tworzącego – druk  

nr 443. 

 

Przewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Tomasz Możejko: Proszę, Pani Dyrektor Łucja 

Wojewódzka. Autopoprawka. 

 

Dyrektor Departamentu Ochrony Zdrowia Łucja Wojewódzka: Do projektu uchwały nowej wkradła 

się taka drobna nieścisłość. Państwo dostali zresztą nowy projekt uchwały. W par. 6 pkt 1 jest: 

„wydzierżawienie, wynajęcie lub oddanie w użytkowanie nieruchomości albo ich części może 

być dokonane w drodze bezprzetargowej w przypadku, gdy”. A powinno być w par 6 pkt 1: 

„wydzierżawienie, wynajęcie lub oddanie w użytkowanie nieruchomości albo ich części może być 

dokonane w drodze bezprzetargowej po powiadomieniu Zarządu Województwa Lubuskiego  

w przypadku, gdy”. Dodane są: po powiadomieniu Zarządu Województwa Lubuskiego.  

 

Projekt uchwały stanowi załącznik nr 24 do protokołu. 

 

Przewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Tomasz Możejko: Dziękuję bardzo. 

Czy są wystąpienia klubowe? Nie ma. Proszę Panią Bożenę Osińską o przedstawienie opinii Komisji.  

 

Przewodnicząca Komisji Zdrowia, Rodziny i Spraw Społecznych Bożena Osińska: Opinia Komisji 

pozytywna. 

 

Opinia Komisji stanowi załącznik nr 25 do protokołu. 

 

Przewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Tomasz Możejko: Dziękuję. Proszę, 

Pan Mirosław Marcinkiewicz opinia Komisji.  

 

Przewodniczący Komisji Budżetu i Finansów Mirosław Marcinkiewicz: Opinia pozytywna. 

 

Opinia Komisji stanowi załącznik nr 26 do protokołu. 
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Przewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Tomasz Możejko: Dziękuję bardzo. Czy ktoś  

z Państwa Radnych posiada uwagi, zapytania? Nie widzę. Wobec braku uwag projekt uchwały  

w sprawie określenia zasad zbycia, wydzierżawienia, wynajęcia, oddania w użytkowanie lub użyczenia 

aktywów trwałych samodzielnych publicznych zakładów opieki zdrowotnej, dla których Województwo 

Lubuskie pełni funkcję podmiotu tworzącego – druk nr 443 poddaję pod głosowanie. Kto jest 

za podjęciem uchwały, proszę podnieść rękę i nacisnąć przycisk zielony. Kto jest przeciw, proszę 

podnieść rękę i nacisnąć przycisk czerwony. Kto się wstrzymał, proszę podnieść rękę i nacisnąć 

przycisk niebieski.  

Za 22, przeciw 0, wstrzymało się 2. 

Stwierdzam, że uchwała została podjęta. 

 

Uchwała Nr XXXVII/430/13 Sejmiku Województwa Lubuskiego z dnia 13 maja 2013 r.  w sprawie 

określenia zasad zbycia, wydzierżawienia, wynajęcia, oddania w użytkowanie lub użyczenia aktywów 

trwałych samodzielnych publicznych zakładów opieki zdrowotnej, dla których Województwo Lubuskie 

pełni funkcję podmiotu tworzącego stanowi załącznik nr 27 do protokołu. 

 

Do punktu 15. 

Podjęcie uchwały w sprawie zmiany nazwy Samodzielnego Publicznego Zakładu Opieki 

Zdrowotnej pod nazwą „Obwód Lecznictwa Kolejowego” w Gorzowie Wlkp. i nadania nowego 

statutu – druk nr 451. 

 

Przewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Tomasz Możejko: Mamy Panią Dyrektor Łucję 

Wojewódzką. Czy są wystąpienia klubowe? Nie widzę. Proszę, Panią Bożenę Osińską o przedstawienie 

opinii Komisji.  

 

Projekt uchwały stanowi załącznik nr 28 do protokołu. 

 

Przewodnicząca Komisji Zdrowia, Rodziny i Spraw Społecznych Bożena Osińska: Opinia 

pozytywna. 

 

Opinia Komisji stanowi załącznik nr 29 do protokołu. 

 

Przewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Tomasz Możejko: Dziękuję. Czy do projektu 

uchwały ktoś z Państwa Radnych posiada uwagi lub pytania? Nie widzę. Wobec braku uwag projekt 
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uchwały w sprawie zmiany nazwy Samodzielnego Publicznego Zakładu Opieki Zdrowotnej pod nazwą 

„Obwód Lecznictwa Kolejowego” w Gorzowie Wlkp. i nadania nowego statutu – druk nr 451 poddaję 

pod głosowanie. Kto jest za podjęciem uchwały, proszę podnieść rękę i nacisnąć przycisk zielony. 

Kto jest przeciw, proszę podnieść rękę i nacisnąć przycisk czerwony. Kto się wstrzymał, proszę 

podnieść rękę i nacisnąć przycisk niebieski.  

Za 23, przeciw 0, wstrzymało się 1. 

Stwierdzam, że uchwała została podjęta. 

 

Uchwała Nr XXXVII/431/13 Sejmiku Województwa Lubuskiego z dnia 13 maja 2013 r. w sprawie zmiany 

nazwy Samodzielnego Publicznego Zakładu Opieki Zdrowotnej pod nazwą „Obwód Lecznictwa 

Kolejowego” w Gorzowie Wlkp. i nadania nowego statutu stanowi załącznik nr 30 do protokołu. 

 

Do punktu 16. 

Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na przekazanie nieruchomości w formie darowizny 

na rzecz Gminy Rzepin – druk nr 444. 

 

Przewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Tomasz Możejko: Mamy Pana Romana Bąka, 

Dyrektora Departamentu Geodezji, Gospodarki Nieruchomościami i Planowania Przestrzennego. 

Czy są wystąpienia klubowe? Nie ma. Proszę Pana Roberta Palucha o przedstawienie opinii Komisji. 

 

Projekt uchwały stanowi załącznik nr 31 do protokołu. 

 

Przewodniczący Komisji Gospodarki I Rozwoju Województwa Robert Paluch: Opinia Komisji  

w tym punkcie jest pozytywna.  

 

Opinia Komisji stanowi załącznik nr 32 do protokołu. 

 

Przewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Tomasz Możejko: Dziękuję. Pan Mirosław 

Marcinkiewicz, opinia Komisji Budżetu i Finansów. 

 

Przewodniczący Komisji Budżetu i Finansów Mirosław Marcinkiewicz: Opinia jest pozytywna. 

 

Opinia Komisji stanowi załącznik nr 33 do protokołu. 
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Przewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Tomasz Możejko: Dziękuję. Czy do projektu 

uchwały ktoś z Państwa Radnych posiada uwagi lub zapytania? Nie widzę. Nie ma. Wobec braku uwag 

projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na przekazanie nieruchomości w formie darowizny na rzecz 

Gminy Rzepin – druk nr 444 poddaję pod głosowanie. Kto jest za podjęciem uchwały, proszę podnieść 

rękę i nacisnąć przycisk zielony. Kto jest przeciw, proszę podnieść rękę i nacisnąć przycisk czerwony. 

Kto się wstrzymał, proszę podnieść rękę i nacisnąć przycisk niebieski.  

Za 24, przeciw 0, wstrzymało się 0.  

Stwierdzam, że uchwała została podjęta. 

 

Uchwała Nr XXXVII/432/13 Sejmiku Województwa Lubuskiego z dnia 13 maja 2013 r. w sprawie 

wyrażenia zgody na przekazanie nieruchomości w formie darowizny na rzecz Gminy Rzepin stanowi 

załącznik nr 34 do protokołu. 

 

Do punktu 17. 

Podjęcie uchwały w sprawie sprzedaży w drodze bezprzetargowej nieruchomości gruntowej 

niezabudowanej oznaczonej numerem ewidencyjnym działki 155/14 o pow. 0,0035 ha, położonej 

w Lubsku przy ul. Kolejowej – druk nr 449. 

 

Przewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Tomasz Możejko: Mamy Pana Dyrektora 

Romana Bąka. Czy są wystąpienia klubowe? Nie widzę. Proszę Pana Mirosława Marcinkiewicza  

o przedstawienie opinii Komisji. 

 

Projekt uchwały stanowi załącznik nr 35 do protokołu. 

 

Przewodniczący Komisji Budżetu i Finansów Mirosław Marcinkiewicz: Opinia pozytywna. 

 

Opinia Komisji stanowi załącznik nr 36 do protokołu. 

 

Przewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Tomasz Możejko: Dziękuję. Czy do projektu 

uchwały ktoś posiada uwagi lub pytania? Nie widzę. Wobec braku uwag projekt uchwały w sprawie 

sprzedaży w drodze bezprzetargowej nieruchomości gruntowej niezabudowanej oznaczonej numerem 

ewidencyjnym działki 155/14 o pow. 0,0035 ha, położonej w Lubsku przy ul. Kolejowej – druk nr 449 

poddaję pod głosowanie. Kto jest za podjęciem uchwały, proszę podnieść rękę i nacisnąć przycisk 
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zielony. Kto jest przeciw, proszę podnieść rękę i nacisnąć przycisk czerwony. Kto się wstrzymał, proszę 

podnieść rękę i nacisnąć przycisk niebieski.  

Za 24, przeciw 0, wstrzymało się 0. 

Stwierdzam, że uchwała została podjęta. 

 

Uchwała Nr XXXVII/433/13 Sejmiku Województwa Lubuskiego z dnia 13 maja 2013 r. w sprawie 

sprzedaży w drodze bezprzetargowej nieruchomości gruntowej niezabudowanej oznaczonej numerem 

ewidencyjnym działki 155/14 o pow. 0,0035 ha, położonej w Lubsku przy ul. Kolejowej stanowi załącznik 

nr 37 do protokołu. 

 

Do punktu 18. 

Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na wynajęcie przez Szpital Wojewódzki SP ZOZ  

im. Karola Marcinkowskiego w Zielonej Górze pomieszczeń przy ul. Zyty 26 w Zielonej Górze – 

druk nr 445. 

 

Przewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Tomasz Możejko: Mamy Pana Dyrektora 

Romana Bąka. Czy są wystąpienia klubowe? Nie widzę. Proszę Pana Mirosława Marcinkiewicza  

o przedstawienie opinii Komisji. 

 

Projekt uchwały stanowi załącznik nr 38 do protokołu. 

 

Przewodniczący Komisji Budżetu i Finansów Mirosław Marcinkiewicz: Opinia pozytywna.  

 

Opinia Komisji stanowi załącznik nr 39 do protokołu. 

 

Przewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Tomasz Możejko: Dziękuję. Czy ktoś  

z Państwa Radnych ma uwagi lub pytania do uchwały? Nie widzę. Wobec braku uwag projekt uchwały 

w sprawie wyrażenia zgody na wynajęcie przez Szpital Wojewódzki SP ZOZ im. Karola 

Marcinkowskiego w Zielonej Górze pomieszczeń przy ul. Zyty 26 w Zielonej Górze – druk nr 445 

poddaję pod głosowanie. Kto jest za podjęciem uchwały, proszę podnieść rękę i nacisnąć przycisk 

zielony. Kto jest przeciw, proszę podnieść rękę i nacisnąć przycisk czerwony. Kto się wstrzymał, proszę 

podnieść rękę i nacisnąć przycisk niebieski.  

Za 23, przeciw 0, wstrzymało się 0. 

Stwierdzam, że uchwała została podjęta. 
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Uchwała Nr XXXVII/434/13 Sejmiku Województwa Lubuskiego z dnia 13 maja 2013 r. w sprawie 

wyrażenia zgody na wynajęcie przez Szpital Wojewódzki SP ZOZ im. Karola Marcinkowskiego 

w Zielonej Górze pomieszczeń przy ul. Zyty 26 w Zielonej Górze stanowi załącznik nr 40 do protokołu. 

 

Do punktu 19. 

Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej jednostkom samorządu 

terytorialnego z przeznaczeniem na dofinansowanie realizacji zadań w ramach Programu 

Pełnowymiarowych Boisk do Piłki Nożnej „Lubuskie gra w piłkę” na rok 2013 – druk nr 450. 

 

Przewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Tomasz Możejko: Mamy Pana Mirosława 

Glaza, Dyrektora Departamentu Infrastruktury Społecznej. Czy są wystąpienia klubowe? Proszę Pana 

Czesława Fiedorowicza o przedstawienie opinii Komisji. 

 

Projekt uchwały stanowi załącznik nr 41 do protokołu. 

 

Przewodniczący Komisji Kultury, Edukacji i Kultury Fizycznej Czesław Fiedorowicz: Pozytywna. 

 

Opinia Komisji stanowi załącznik nr 42 do protokołu. 

 

Przewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Tomasz Możejko: Dziękuję. Pan Mirosław 

Marcinkiewicz, opinia Komisji. 

 

Przewodniczący Komisji Budżetu i Finansów Mirosław Marcinkiewicz: Opinia pozytywna. 

 

Opinia Komisji stanowi załącznik nr 43 do protokołu. 

 

Przewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Tomasz Możejko: Dziękuję. Czy do projektu 

uchwały ktoś z Państwa Radnych ma uwagi lub pytania? Nie widzę. Wobec braku uwag projekt uchwały 

w sprawie udzielenia pomocy finansowej jednostkom samorządu terytorialnego z przeznaczeniem 

na dofinansowanie realizacji zadań w ramach Programu Pełnowymiarowych Boisk do Piłki Nożnej 

„Lubuskie gra w piłkę” na rok 2013 – druk nr 450 poddaję pod głosowanie. Kto jest za podjęciem 

uchwały, proszę podnieść rękę i nacisnąć przycisk zielony. Kto jest przeciw, proszę podnieść rękę  

i nacisnąć przycisk czerwony. Kto się wstrzymał, proszę podnieść rękę i nacisnąć przycisk niebieski.  
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Za 22, przeciw 0, wstrzymało się 0. 

Stwierdzam, że uchwała została podjęta. 

 

Uchwała Nr XXXVII/435/13 Sejmiku Województwa Lubuskiego z dnia 13 maja 2013 r. w sprawie 

udzielenia pomocy finansowej jednostkom samorządu terytorialnego z przeznaczeniem 

na dofinansowanie realizacji zadań w ramach Programu Pełnowymiarowych Boisk do Piłki Nożnej 

„Lubuskie gra w piłkę” na rok 2013  stanowi załącznik nr 44 do protokołu. 

 

Do punktu 19a. 

Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia Gminie Ośno Lubuskie pomocy finansowej w formie 

dotacji celowej na dofinansowanie lokalnych przewozów pasażerskich z powodu całkowitego 

wyłączenia z ruchu remontowanej drogi wojewódzkiej nr 134 na odcinku Rzepin-Ośno Lubuskie 

– druk nr 454. 

 

Przewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Tomasz Możejko: Mamy Panią Danutę 

Wesołowską-Wujaszek, Zastępcę Dyrektora Departamentu Infrastruktury i Komunikacji. 

Czy są wystąpienia klubowe? Nie ma. Proszę Pan Robert Paluch opinia Komisji.  

 

Projekt uchwały stanowi załącznik nr 45 do protokołu. 

 

Przewodniczący Komisji Gospodarki i Rozwoju Województwa Robert Paluch: Pozytywna. 

 

Opinia Komisji stanowi załącznik nr 46 do protokołu. 

 

Przewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Tomasz Możejko: Dziękuję. Pan Mirosław 

Marcinkiewicz, opinia Komisji. 

 

Przewodniczący Komisji Budżetu i Finansów Mirosław Marcinkiewicz: Sprawa została 

szczegółowo omówiona, opinia pozytywna.  

 

Opinia Komisji stanowi załącznik nr 47 do protokołu. 

 

Przewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Tomasz Możejko: Dziękuję. Czy ktoś  

z Państwa Radnych posiada uwagi lub pytania do  projektu uchwały? Nie widzę. Wobec braku uwag 
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projekt uchwały w sprawie udzielenia Gminie Ośno Lubuskie pomocy finansowej w formie dotacji 

celowej na dofinansowanie lokalnych przewozów pasażerskich z powodu całkowitego wyłączenia  

z ruchu remontowanej drogi wojewódzkiej nr 134 na odcinku Rzepin-Ośno Lubuskie – druk nr 454 

poddaję pod głosowanie. Kto jest za podjęciem uchwały, proszę podnieść rękę i nacisnąć przycisk 

zielony. Kto jest przeciw, proszę podnieść rękę i nacisnąć przycisk czerwony. Kto się wstrzymał, proszę 

podnieść rękę i nacisnąć przycisk niebieski.  

Za 24, przeciw 0, wstrzymało się 0. 

Stwierdzam, że uchwała została podjęta. 

 

Uchwała Nr XXXVII/436/13 Sejmiku Województwa Lubuskiego z dnia 13 maja 2013 r. w sprawie 

udzielenia Gminie Ośno Lubuskie pomocy finansowej w formie dotacji celowej na dofinansowanie 

lokalnych przewozów pasażerskich z powodu całkowitego wyłączenia z ruchu remontowanej drogi 

wojewódzkiej nr 134 na odcinku Rzepin-Ośno Lubuskie stanowi załącznik nr 48 do protokołu. 

 

Do punktu 20. 

Podjęcie uchwały w sprawie dokonania zmian uchwały budżetowej Województwa Lubuskiego 

na 2013 rok – druk nr 446, wersja 3. 

 

Przewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Tomasz Możejko: Mamy Panią Józefę 

Chalecką, Skarbnika Województwa Lubuskiego. Czy są wystąpienia klubowe? Nie ma. Proszę Pana 

Mirosława Marcinkiewicza o przedstawienie opinii Komisji. 

 

Projekt uchwały stanowi załącznik nr 49 do protokołu. 

 

Przewodniczący Komisji Budżetu i Finansów Mirosław Marcinkiewicz: Opinia pozytywna.  

 

Opinia Komisji stanowi załącznik nr 50 do protokołu. 

 

Przewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Tomasz Możejko: Dziękuję. Czy do projektu 

uchwały ktoś z Państwa Radnych ma uwagi lub pytania? Nie ma. Wobec braku uwag projekt uchwały  

w sprawie dokonania zmian uchwały budżetowej Województwa Lubuskiego na 2013 rok – druk nr 446, 

wersja 3 poddaję pod głosowanie. Kto jest za podjęciem uchwały, proszę podnieść rękę i nacisnąć 

przycisk zielony. Kto jest przeciw, proszę podnieść rękę i nacisnąć przycisk czerwony. 

Kto się wstrzymał, proszę podnieść rękę i nacisnąć przycisk niebieski.  
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Za 18, przeciw 0, wstrzymało się 4. 

Stwierdzam, że uchwała została podjęta.  

 

Uchwała Nr XXXVII/437/13 Sejmiku Województwa Lubuskiego z dnia 13 maja 2013 r. w sprawie 

dokonania zmian uchwały budżetowej Województwa Lubuskiego na 2013 rok stanowi załącznik nr 51 

do protokołu. 

 

Do punktu 21. 

Podjęcie uchwały w sprawie dokonania zmian Wieloletniej Prognozy Finansowej Województwa 

Lubuskiego na lata 2013-2024 – druk nr 447, wersja 3. 

 

Przewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Tomasz Możejko: Mamy Panią Skarbnik, 

Józefę Chalecką. Czy są wystąpienia klubowe? Nie ma. Proszę Pana Mirosława Marcinkiewicza  

o przedstawienie opinii Komisji. 

 

Projekt uchwały stanowi załącznik nr 52 do protokołu. 

 

Przewodniczący Komisji Budżetu i Finansów Mirosław Marcinkiewicz: Opinia pozytywna. 

 

Opinia Komisji stanowi załącznik nr 53 do protokołu. 

 

Przewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Tomasz Możejko: Dziękuję. Czy do projektu 

uchwały ktoś z Państwa Radnych ma uwagi lub pytania? Nie ma. Wobec braku uwag projekt uchwały  

w sprawie dokonania zmian Wieloletniej Prognozy Finansowej Województwa Lubuskiego na lata  

2013-2024 – druk nr 447, wersja 3 poddaję pod głosowanie. Kto jest za podjęciem uchwały, proszę 

podnieść rękę i nacisnąć przycisk zielony. Kto jest przeciw, proszę podnieść rękę i nacisnąć przycisk 

czerwony. Kto się wstrzymał, proszę podnieść rękę i nacisnąć przycisk niebieski.  

Za 21, przeciw 0, wstrzymało się 3. 

Stwierdzam, że uchwała została podjęta. 

 

Uchwała Nr XXXVII/438/13 Sejmiku Województwa Lubuskiego z dnia 13 maja 2013 r. w sprawie 

dokonania zmian Wieloletniej Prognozy Finansowej Województwa Lubuskiego na lata 2013-2024 

stanowi załącznik nr 54 do protokołu. 
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Do punktu 22. 

Podjęcie uchwały w sprawie projektu Statutu Województwa Lubuskiego – druk nr 448. 

 

Przewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Tomasz Możejko: Proszę o zabranie głosu 

Panią Grażynę Stawowczyk, Przewodniczącą Komisji Statutowej. 

 

Projekt uchwały stanowi załącznik nr 55 do protokołu. 

 

Przewodnicząca Komisji Statutowej Grażyna Stawowczyk: Witam serdecznie! Pani Marszałek. 

Panie Przewodniczący. Przedkładam projekt Statutu do zaakceptowania. Uprzejmie informuję, że Statut 

został przegłosowany w październiku 2012 roku. W chwili obecnej, po otrzymaniu wskazówek od Pana 

Prezesa Rady Ministrów dokonaliśmy tych poprawek i na wszystkich Komisjach generalnie był 

prezentowany. Państwo Radni otrzymaliście na swoich skrzynkach informację dotyczącą korekty  

i uprzejmie proszę o przegłosowanie takiej propozycji Statutu Województwa Lubuskiego. Dziękuję. 

 

Przewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Tomasz Możejko: Proszę Pan Przewodniczący 

Klubu Radnych PO, Pan Tadeusz Pająk. 

 

Przewodniczący Klubu Radnych Platformy Obywatelskiej Tadeusz Pająk: Panie Przewodniczący 

bardzo proszę o przerwę dla Klubu Platformy Obywatelskiej,  pięciominutową. 

 

Przewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Tomasz Możejko: Dobrze. W takim razie 

zapraszam do sali 108. Ogłaszam przerwę do godziny 19:05, 12 minut. Dziękuję.  

 

Przerwa. 

Po przerwie. 

 

Przewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Tomasz Możejko: Zapraszam szanownych 

Państwa do stołu. Proszę bardzo. Mamy punkt 22. Czy są wystąpienia klubowe? W sprawie podjęcia 

uchwały w sprawie projektu Statutu Województwa Lubuskiego – druk nr 448. Nie ma. Proszę, 

Pan Edward Fedko. 

 

Przewodniczący Klubu Radnych Sojuszu Lewicy Demokratycznej Edward Fedko: Panie 

Przewodniczący. Wysoki Sejmiku. Chcę tylko zwrócić uwagę na fakt, że praca nad tą wersją Statutu 
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trwała bardzo długo i w zasadzie przebiegała bez większych problemów do momentu posiedzenia 

jednej z ostatnich Komisji, gdzie zgłoszony został i przegłosowany kontrowersyjny wniosek dotyczący 

§32 pkt 4. Mianowicie związanego z zasadami głosowania jawnego imiennego, gdzie  

w zdaniu, które brzmi: „głosowanie jawne imienne zarządza Przewodniczący Sejmiku w przypadku 

przewidzianych ustawami lub na wniosek Klubu Radnych złożony na piśmie”. I taki zapis 

był i obowiązuje do tej pory w Statucie. Dołożono akapit: „przyjęty w głosowaniu zwykłą większością 

głosów”. Jeszcze raz przypominam, że ta pierwotna wersja projektu Statutu została zaakceptowana 

przez wszystkie niemal Komisje i wszystkie Kluby. Nie ma wytłumaczenia, co się wydarzyło, 

że w ostatniej chwili trzeba było ten akapit do §32 pkt 4 wnieść. W związku z tym, że uznajemy, jako 

Klub, iż są to pewne ograniczenia dla demokratycznej mniejszościowej opozycji. W związku z tym Klub 

Radnych SLD, jeśli ta poprawka nie zostanie przyjęta, myślę, że będzie zgłoszona, będzie głosował 

przeciwko przyjęciu tego Statutu. Dziękuję. 

 

Przewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Tomasz Możejko: Dziękuję bardzo. Proszę, 

teraz po kolei. Proszę Pani Elżbieta Płonka. 

 

Przewodnicząca Klubu Radnych Prawa i Sprawiedliwości Elżbieta Płonka: Zdanie Klubu Radnych 

PiS jest takie samo, jak wygłosił Pan Przewodniczący Klubu Radnych Sojuszu Lewicy Demokratycznej.  

 

Przewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Tomasz Możejko: Dziękuję bardzo. Proszę, 

teraz opinie Komisji. Pan Robert Paluch. 

 

Przewodniczący Komisji Gospodarki i Rozwoju Województwa Robert Paluch: Komisja 

zaopiniowała negatywnie ten projekt Statutu. Oprócz tego Komisja wystąpiła z wnioskiem, o którym 

mówił Przewodniczący Fedko, jako członek tej Komisji, ażeby do Zarządu i do projektodawcy, żeby §32 

pkt 4 wykreślić: „przyjęty w głosowaniu zwykłą większością głosów”, czyli w momencie przecinka 

postawić kropkę i żeby taki zapis zostawić. To jest wniosek Komisji do Sejmiku i Zarządu Województwa 

Lubuskiego. A projekt został zaopiniowany negatywnie.  

 

Opinia Komisji stanowi załącznik nr 56 do protokołu. 

 

Przewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Tomasz Możejko: Dziękuję. Pan Edward 

Fedko, Przewodniczący  Komisji Współpracy Zagranicznej i Promocji Województwa. 
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Przewodniczący Komisji Współpracy Zagranicznej i Promocji Województwa Edward Fedko: 

Komisja Współpracy Zagranicznej i Promocji Województwa pięcioma głosami za i czterema przeciw, 

zaopiniowała pozytywnie projekt Statutu. 

 

Opinia Komisji stanowi załącznik nr 57 do protokołu. 

 

Przewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Tomasz Możejko: Dziękuję. Proszę 

Pan Mirosław Marcinkiewicz, Komisja Budżetu i Finansów. 

 

Przewodniczący Komisji Budżetu i Finansów Mirosław Marcinkiewicz: Komisja zaopiniowała 

pozytywnie. 

 

Opinia Komisji stanowi załącznik nr 58 do protokołu. 

 

Przewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Tomasz Możejko: Dziękuję. Proszę Pani 

Bożena Osińska, Przewodnicząca Komisji Zdrowia, Rodziny i Spraw Społecznych. 

 

Przewodnicząca Komisji Zdrowia, Rodziny i Spraw Społecznych Bożena Osińska: Komisja 

Zdrowia zaopiniowała wniosek pozytywnie.  

 

Opinia Komisji stanowi załącznik nr 59 do protokołu. 

 

Przewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Tomasz Możejko: Dziękuję bardzo. 

Pan Czesław Fiedorowicz, Przewodniczący Komisji Kultury, Edukacji i Kultury Fizycznej. 

 

Przewodniczący Komisji Kultury, Edukacji i Kultury Fizycznej Czesław Fiedorowicz: Opinia 

pozytywna.  

 

Opinia Komisji stanowi załącznik nr 60 do protokołu. 

 

Przewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Tomasz Możejko: Dziękuję bardzo. 

Pan Zbigniew Kołodziej, Przewodniczący Komisji Rolnictwa i Ochrony Środowiska.  
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Przewodniczący Komisji Rolnictwa i Ochrony Środowiska Zbigniew Kołodziej: Opinia Komisji 

pozytywna. 

 

Opinia Komisji stanowi załącznik nr 61 do protokołu. 

 

Przewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Tomasz Możejko: Dziękuję bardzo. Wszystkie 

Komisje mamy. Czy do projektu uchwały ktoś z Państwa Radnych ma uwagi lub pytania? Nie widzę. 

Proszę Pani Stawowczyk. 

 

Przewodnicząca Komisji Statutowej Grażyna Stawowczyk: Chciałam powiedzieć, że w wykazie 

zmian, które mieliśmy w paragrafach dokonać, Komisja Statutowa, absolutnie nie było §32. To tak dla 

informacji pozostałych Radnych i osób. Dziękuję. W projekcie nie było żadnych uwag do §32 i do  pkt. 4. 

Absolutnie.  

 

Przewodniczący Klubu Radnych Sojuszu Lewicy Demokratycznej Edward Fedko: Ale Pani 

Przewodnicząca! Albo Pani czegoś nie rozumie, albo nie dokładnie czyta? Ja, nie mówię, że to jest 

nie zgodne z prawem. To jest zgodne z prawem, tylko wniosek jest taki, aby właśnie zakończyć 

to zdanie, na wniosek Klubu Radnych złożony na piśmie. Kropka i koniec. Ja, nie mówię, 

że Ministerstwo wnosiło uwagi, ponieważ nie musiało wnosić. Gdyby był taki zapis, o którym ja mówię, 

to też Ministerstwo nie wniosło by uwag.  

 

Przewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Tomasz Możejko: Dobrze, Panie 

Przewodniczący dziękuję bardzo. Temat jest wyczerpany.  

 

Przewodniczący Komisji Gospodarki i Rozwoju Województwa Robert Paluch: Panie 

Przewodniczący, ja w kwestii formalnej. Chciałem zapytać, czy będzie Pan procedował tą propozycję 

Komisji Gospodarki i Rozwoju Województwa.  

 

Przewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Tomasz Możejko: Ale to był wniosek 

do Zarządu. 

 

Przewodniczący Komisji Gospodarki i Rozwoju Województwa Robert Paluch: Nie, to był wniosek 

do Zarządu i do projektodawcy. Do projektodawcy, czyli do Pana. Pan się podpisuje pod tym. 
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Przewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Tomasz Możejko: Nie będę procedował, 

ponieważ nie muszę tego robić.  

 

Przewodniczący Komisji Gospodarki i Rozwoju Województwa Robert Paluch: To jest wniosek 

Komisji skierowany do Zarządu Województwa i do Przewodniczącego.  

 

Przewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Tomasz Możejko: Mamy rozstrzygnięcie 

Radcy Prawnego. 

 

Przewodniczący Komisji Gospodarki i Rozwoju Województwa Robert Paluch: To, co ja mam 

jeszcze raz wnioskować, jako Radny? 

 

Przewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Tomasz Możejko: Jest taka sytuacja, 

że przegłosujemy wniosek, ponieważ był również do Przewodniczącego Sejmiku. A później 

przegłosujemy projekt uchwały. Proszę Panią Radcę Prawną albo kogoś z Biura Sejmiku, żeby 

przepisać to, co mieliśmy. Proszę o ten wniosek, żeby go dokładnie przepisać. 

 

Przewodniczący Klubu Radnych Sojuszu Lewicy Demokratycznej Edward Fedko: Jeśli można 

to ja ten wniosek mogę tu sformułować, on brzmi tak: Aby w §32 pkt. 4 po słowach „na wniosek Klubu 

Radnych złożony na piśmie”- kropka i pozostały akapit nie umieszczać. 

 

Przewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Tomasz Możejko: Zaraz, momencik, tylko 

to napiszemy. Przeczytam to jeszcze raz: wniosek o wprowadzenie zmian zapisu w Statucie, aby w §32 

pkt. 4 po słowach „na wniosek Klubu Radnych złożony na piśmie” – kropka, pozostałą część zdania 

wykreślić. Czy wszyscy rozumieją, o co chodzi? Dziękuję bardzo.  

Jesteśmy gotowi do głosowania?  

Szanowni Państwo! Wniosek o wprowadzenie zmian zapisu w Statucie, aby w par 32 pkt. 4 po słowach 

„na wniosek Klubu Radnych złożony na piśmie” – kropka, pozostałą część zdania wykreślić poddaję 

pod głosowanie. Kto popiera wniosek proponowany przez Komisję Gospodarki i Rozwoju Województwa 

Lubuskiego wsparty przez wystąpienie klubowe Przewodniczącego Klubu Radnych SLD oraz 

Przewodniczącego Klubu Radnych PIS. Kto z Państwa jest za, proszę podnieść rękę i nacisnąć 

przycisk zielony. Kto jest przeciw, proszę podnieść rękę i nacisnąć przycisk czerwony. 

Kto się wstrzymał, proszę podnieść rękę i nacisnąć przycisk niebieski.  

Za 9, przeciw 14, wstrzymało się 0. 
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Stwierdzam, że poprawka nie uzyskała wymaganej większości i została odrzucona. 

Szanowni Państwo przystępujemy zatem do przegłosowania tekstu uchwały.  

Wobec braku uwag projekt uchwały w sprawie projektu Statutu Województwa Lubuskiego – druk nr 448 

poddaję pod głosowanie. Kto z Państwa Radnych jest za, proszę podnieść rękę i nacisnąć przycisk 

zielony. Kto jest przeciw, proszę podnieść rękę i nacisnąć przycisk czerwony. Kto się wstrzymał, proszę 

podnieść rękę i nacisnąć przycisk niebieski.  

Za 16, przeciw 7, wstrzymało się 0. 

Stwierdzam, że uchwała została podjęta. 

 

Uchwała Nr XXXVII/439/13 Sejmiku Województwa Lubuskiego z dnia 13 maja 2013 r. w sprawie 

projektu Statutu Województwa Lubuskiego stanowi załącznik nr 62 do protokołu. 

 

Do punktu 22a. 

Podjęcie uchwały w sprawie odwołania członka Rady Lubuskiego Oddziału Wojewódzkiego 

Narodowego Funduszu Zdrowia – druk nr 453. 

 

Przewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Tomasz Możejko: Mamy Panią Dyrektor 

Katarzynę Jurczak. Czy są wystąpienia klubowe? Szanowni Państwo Radni mam prośbę, proszę skupić 

się. Zaraz będą „sprawy różne” i rozmowy. Wszyscy wiedzą o co chodzi. Tak się składa, że Pan Jerzy 

Ostrouch został Wojewodą Lubuskim. Stąd, też zrezygnował z funkcji Przewodniczącego Rady 

Lubuskiego Oddziału Wojewódzkiego Narodowego Funduszu Zdrowia. Mamy Panią Bożenę Osińską. 

Proszę o opinię Komisji. 

 

Projekt uchwały stanowi załącznik nr 63 do protokołu. 

 

Przewodnicząca Komisji Zdrowia, Rodziny i Spraw Społecznych Bożena Osińska: Opinia Komisji 

pozytywna.  

 

Opinia Komisji stanowi załącznik nr 64 do protokołu. 

 

Przewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Tomasz Możejko: Dziękuję. Czy ktoś  

z Państwa Radnych ma uwagi lub zapytania? Dziękuję. Wobec braku uwag projekt uchwały w sprawie 

odwołania członka Rady Lubuskiego Oddziału Wojewódzkiego Narodowego Funduszu Zdrowia –  

druk nr 453 poddaję pod głosowanie. Kto jest za, proszę podnieść rękę i nacisnąć przycisk zielony. 
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Kto jest przeciw, proszę podnieść rękę i nacisnąć przycisk czerwony. Kto się wstrzymał, proszę 

podnieść rękę i nacisnąć przycisk niebieski.  

Za 22, przeciw 1, wstrzymało się 0.  

Stwierdzam, że uchwała została podjęta. 

 

Uchwała Nr XXXVII/440/13 Sejmiku Województwa Lubuskiego z dnia 13 maja 2013 r. w sprawie 

odwołania członka Rady Lubuskiego Oddziału Wojewódzkiego Narodowego Funduszu Zdrowia stanowi 

załącznik nr 65 do protokołu. 

 

Do punktu 22b. 

Podjęcie uchwały w sprawie powołania członka Rady Lubuskiego Oddziału Wojewódzkiego 

Narodowego Funduszu Zdrowia – druk nr 455. 

 

Przewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Tomasz Możejko: Mamy Panią Dyrektor 

Katarzynę Jurczak. Czy są wystąpienia klubowe? Nie ma. Pani Bożena Osińska, opinia Komisji. 

 

Projekt uchwały stanowi załącznik nr 66 do protokołu. 

 

Przewodnicząca Komisji Zdrowia, Rodziny i Spraw Społecznych Bożena Osińska: Opinia 

pozytywna. 

 

Opinia Komisji stanowi załącznik nr 67 do protokołu. 

 

Przewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Tomasz Możejko: Dziękuję. Jak, dobrze wiemy 

Pan Wojewoda wyznacza członka. Tutaj, akurat został nim Pan Andrzej Świder. Wobec braku uwag 

projekt uchwały w sprawie powołania członka Rady Lubuskiego Oddziału Wojewódzkiego Narodowego 

Funduszu Zdrowia – druk nr 455 poddaję pod głosowanie. Kto jest za, proszę podnieść rękę i nacisnąć 

przycisk zielony. Kto jest przeciw, proszę podnieść rękę i nacisnąć przycisk czerwony. 

Kto się wstrzymał, proszę podnieść rękę i nacisnąć przycisk niebieski.  

Za 23, przeciw 0, wstrzymało się 0.  

Stwierdzam, że uchwała została podjęta. 
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Uchwała Nr XXXVII/441/13 Sejmiku Województwa Lubuskiego z dnia 13 maja 2013 r. w sprawie 

powołania członka Rady Lubuskiego Oddziału Wojewódzkiego Narodowego Funduszu Zdrowia stanowi 

załącznik nr 68 do protokołu. 

 

Do punktu 23. 

Podjęcie uchwały w sprawie nadania „Odznaki Honorowej za Zasługi dla Województwa 

Lubuskiego” – druk nr 452. 

 

Przewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Tomasz Możejko: Szanowni Państwo, przed 

sesją, w dniu dzisiejszym odbyło się posiedzenie Kapituły Odznaki Honorowej za Zasługi 

dla Województwa Lubuskiego. Efektem jej obrad jest przedstawiony projekt uchwały. Prezentację 

sylwetek osób, którym zostały przyznane Odznaki, otrzymaliście Państwo w celu zapoznania 

się w czasie trwania dzisiejszej sesji. Czy są wystąpienia klubowe? Czy ktoś z Państwa ma uwagi 

lub pytania? Proszę bardzo, Pani Barbara Kucharska. 

 

Projekt uchwały stanowi załącznik nr 69 do protokołu. 

 

Radna Województwa Lubuskiego Barbara Kucharska: Mam pytanie do Kapituły. Wiem, że ponad 

pół roku temu został złożony wniosek przez Stowarzyszenie, czy Fundację w Drezdenku o nadanie 

Odznaczeń dla dwóch przedsiębiorstw tj. „Meprozet” i „Victualic”. To są bardzo znane zakłady pracy. 

 

Przewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Tomasz Możejko: Od razu Pani odpowiem.  

 

Radna Województwa Lubuskiego Barbara Kucharska: Ale, to ja dokończę. Chciałabym powiedzieć, 

że naprawdę bardzo wiele pomagają dla różnych Stowarzyszeń, Fundacji. One są bardzo znane.  

I dlatego bardzo mnie martwi to. Znowu mam rozumieć, że to tylko dlatego, że to są jakieś firmy  

z północy. Ponieważ one faktycznie są właściwie firmami metalurgicznymi, więc nie mogą swoich 

produktów tak, jak „Boss” Witnica wystawiać na targach i promować województwa. Ale, za to naprawdę 

wspierają ludność, nie tylko miejscową, nie tylko w Drezdenku, ale myślę, że zakłady są bardzo znane. 

Jest jeszcze jeden taki fakt, że Zarząd jednego z zakładów, szefem jest osoba mieszkająca w Stanach 

Zjednoczonych i została już zawiadomiona, ponieważ cały czas się zwodzi ich, że będzie Odznaczenie, 

nie teraz, będzie później, na następnej sesji rozpatrzone. W tej chwili miało być już rozpatrzone 

pozytywnie, ten ktoś został zawiadomiony i przyjedzie. A, praktycznie Odznaczenia tu nie widzę. 



54 

 

Dzisiejsza Kapituła nie przyznała tych Odznaczeń, dlatego proszę właśnie o wyjaśnienie. Dziękuję 

bardzo. 

 

Przewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Tomasz Możejko: Wobec tego, Pani Radna. 

Po pierwsze: nie miał być przyznany, ponieważ tu nie ma żadnych stwierdzeń, że ma być przyznane, 

czy ma być nie przyznane. Kapituła dzisiaj liczyła pięciu członków. Był pięcioosobowy skład. Nie było 

tylko Pana Jacka Hoffmanna, czyli mieliśmy bezpośrednie quorum. Każdy wniosek był przegłosowany 

indywidualnie. Kapituła po przeanalizowaniu tego uzasadnienia nie przyznała tym dwóm firmom 

Odznaki Zasłużony dla Województwa Lubuskiego. Jeżeli ma Pani jakiekolwiek wątpliwości, ponieważ 

mamy tu wszystko jawne, wobec tego proszę zwrócić się do Biura Sejmiku, albo pójść tam  i zapoznać 

się z protokołem, który zostanie napisany, w jaki sposób poszczególni członkowie głosowali. W takim 

razie to kończy temat.  

 

Radna Województwa Lubuskiego Barbara Kucharska: W takim razie ja przepraszam, ale to nie 

ja potrzebuję takiego wyjaśnienia, tylko wnioskodawca. Proszę wyjaśnić z jakich powodów te wnioski 

zostały odrzucone?  

 

Przewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Tomasz Możejko: Nie mamy obowiązku 

wyjaśniania wnioskodawcy. 

 

Radna Województwa Lubuskiego Barbara Kucharska: Czyli nie ma obowiązku. Dziękuję bardzo. 

 

Przewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Tomasz Możejko: Dziękuję za wypowiedź. 

Wobec braku uwag i pytań projekt uchwały w sprawie nadania „Odznaki Honorowej za Zasługi 

dla Województwa Lubuskiego” – druk nr 452 poddaję pod głosowanie. Kto jest za, proszę podnieść rękę  

i nacisnąć przycisk zielony. Kto jest przeciw, proszę podnieść rękę i nacisnąć przycisk czerwony. 

Kto się wstrzymał, proszę podnieść rękę i nacisnąć przycisk niebieski.  

Za 16, przeciw 2, wstrzymało się 4. 

Stwierdzam, że uchwała została podjęta. 

 

Uchwała Nr XXXVII/442/13 Sejmiku Województwa Lubuskiego z dnia 13 maja 2013 r. w sprawie 

nadania „Odznaki Honorowej za Zasługi dla Województwa Lubuskiego” stanowi załącznik nr 70 

do protokołu. 
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Radny Województwa Lubuskiego Zbigniew Kościk: Przepraszam, Panie Przewodniczący. A, tak  

z ciekawości można uzyskać informację, ile osób już jest nagrodzonych tym wyróżnieniem? 

 

Przewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Tomasz Możejko: Oczywiście. Taka lista jest 

do wglądu. 

 

Radny Województwa Lubuskiego Zbigniew Kościk: A, tak „pi razy drzwi”?  

 

Przewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Tomasz Możejko: Na stronie Sejmiku jest 

wykaz. 

 

Radny Województwa Lubuskiego Zbigniew Kościk: To pojemna strona w takim razie.  

 

Przewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Tomasz Możejko: Tak jest, bardzo. 

Ma Pan rację. Ale Kapituła głosuje jawnie, musi być kworum. Każdy musi powiedzieć, że zapoznał 

się z wnioskami wszystkimi, żeby nie było żadnych wątpliwości. Chcę uniknąć takich chamskich 

wyskoków, jakie były kiedyś pod moją osobą, ze strony mediów oczywiście.  

 

Do punktu 23a. 

Stanowisko Sejmiku Województwa Lubuskiego w sprawie sytuacji na rynku biomasy w regionie, 

związanej z udziałem Odnawialnych Źródeł Energii w ogólnej produkcji energii. 

 

Przewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Tomasz Możejko: O opinię Komisji Gospodarki 

i Rozwoju Województwa, proszę Pana Roberta Palucha.  

 

Projekt stanowiska stanowi załącznik nr 71 do protokołu. 

 

Przewodniczący Komisji Gospodarki i Rozwoju Województwa Robert Paluch: Pozytywna.  

 

Opinia Komisji stanowi załącznik nr 72 do protokołu. 

 

Przewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Tomasz Możejko: Dziękuję. Pan Zbigniew 

Kołodziej, opinia Komisji Rolnictwa. 
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Przewodniczący Komisji Rolnictwa i Ochrony Środowiska Zbigniew Kołodziej: Komisja zapoznała 

się z projektem i też pozytywnie zaopiniowała stanowisko. 

 

Opinia Komisji stanowi załącznik nr 73 do protokołu. 

 

Przewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Tomasz Możejko: Dziękuję. Czy ktoś  

z Państwa Radnych ma uwagi lub pytania? Proszę, Pan Ganczar I Pani Płonka. 

 

Radny Województwa Lubuskiego Ireneusz Ganczar: Panie Przewodniczący, w §2 tego stanowiska: 

do wiadomości Lubuski Zespół Parlamentarny miał być dopisany.   

 

Przewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Tomasz Możejko: Tak. Rzeczywiście. Lubuski 

Zespół Parlamentarny.  

 

Radny Województwa Lubuskiego Ireneusz Ganczar: Nie, nie chodzi o uzasadnienie. W §2, gdzie 

wymieniamy Ministra Gospodarki i Rolnictwa, Lubuski Zespół Parlamentarny w tym paragrafie powinien 

być wymieniony.   

 

Przewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Tomasz Możejko: Słuszna uwaga, ponieważ 

nie wszyscy Posłowie należą do Lubuskiego Zespołu Parlamentarnego. Wobec tego, proponuję 

dopisać.  

 

Radny Województwa Lubuskiego Robert Paluch: Panie Przewodniczący, wniosek był taki, żeby 

do Lubuskich Parlamentarzystów i do Lubuskiego Zespołu Parlamentarnego istotnie tak, jak mówi tutaj 

Wiceprzewodniczący. 

 

Przewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Tomasz Możejko: Tak, ale Parlamentarzyści 

są wymienieni do wiadomości. Natomiast chodzi o ciało, co prawda niesformalizowane, 

ale sformalizowane tzw. dobrym obyczajem w Sejmie, jakim jest Lubuski Zespół Parlamentarny, który 

jednocześnie występuje też w innych województwach. W sumie tych Zespołów jest kilka. Wobec tego 

proponuję dopisać w §2, po Ministrze Finansów również Lubuski Zespół Parlamentarny. Musimy 

przegłosować. 
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Radny Województwa Lubuskiego Edward Fedko: Panie Przewodniczący, logicznie rzecz ujmując, 

jeśli kierujemy do wszystkich Parlamentarzystów Lubuskich, to również do członków Lubuskiego 

Zespołu Parlamentarnego. Nie wszyscy są członkami Lubuskiego Zespołu Parlamentarnego.   

 

Przewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Tomasz Możejko: Panie Radny, ja rozumiem 

intencje. Ale jest taka sytuacja, że...Proszę, Pan Przewodniczący Fiedorowicz. 

 

Radny Województwa Lubuskiego Czesław Fiedorowicz: Przepraszam, ale poza Posłami 

są Senatorowie jeszcze. Ale, tutaj jest napisane Lubuscy Posłowie. W projekcie uchwały jest napisane 

Lubuscy Posłowie. Chodzi o to, że ta definicja jest szersza. Natomiast, to jest nieformalne ciało. Proszę 

pamiętać, proszę Państwa Zespół nie jest sformalizowany. On się tak tylko nazywa. Dotyczy wszystkich 

Parlamentarzystów.   

 

Radny Województwa Lubuskiego Robert Paluch: A, czy są Zespoły Senackie też, ponieważ wiem, 

że są Sejmowe? A Senackie też są? 

 

Przewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Tomasz Możejko: Nie, nie ma. Lubuskiego 

Zespołu Parlamentarnego w Senacie nie ma. Ja, proponuję tak: w §2, po akapicie Minister Finansów 

dopisać Lubuski Zespół Parlamentarny, natomiast do wiadomości napisać Lubuscy Parlamentarzyści. 

Dobrze. Jesteśmy gotowi? 

Wprowadzenie zmian stanowiska. W §2 dopisać: Lubuski Zespół Parlamentarny, natomiast pkt 2: 

do wiadomości, dopisać Lubuscy Parlamentarzyści. Czy jest Radca Prawny? Czy to jest poprawne? 

Tak. Będziemy głosować teraz, proszę o chwilę uwagi. Kto jest za wprowadzeniem tych dwóch 

poprawek, proszę podnieść rękę i nacisnąć przycisk zielony. Kto jest przeciw, proszę podnieść rękę 

i nacisnąć przycisk czerwony. Kto się wstrzymał, proszę podnieść rękę i nacisnąć przycisk niebieski. 

Może być, że to jest moja poprawka jako Przewodniczącego Sejmiku. Przepraszam, poprawka 

zgłoszona przez Pana Czesława Fiedorowicza.  

Za 23, przeciw 0, wstrzymało się 0.  

Dziękuję za głosowanie. Czy ktoś ma pytania lub uwagi do uchwały? Proszę, Pani Radna. 

 

Radna Województwa Lubuskiego Elżbieta Płonka: Ja miałam stylistyczną tutaj propozycję. Niestety 

w zdaniu w §2, ponieważ to brzmi trochę niedyplomatycznie: „Sejmik Województwa Lubuskiego zwraca 

się do..., a także Urzędu Regulacji  Energetyki Towarzystwa Gospodarczego o podjęcie działań 

zmierzających, po pierwsze...”. Nie robi się takich rzeczy: „Po pierwsze zapobiegnięciu zapaści na rynku 
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biomasy – o podjęcie działań zmierzających zapobiegnięciu zapaści na rynku biomasy” 

i nie po pierwsze i nie po drugie – kropka – „apelujemy o wypracowanie optymalnych rozwiązań 

legislacyjnych”. To jest nieładne zdanie. To jest moje zdanie. I tą poprawkę, jako poprawkę Pana 

Przewodniczącego proszę przegłosować.  

 

Przewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Tomasz Możejko: Ja proponuję sformalizować 

to, jako wniosek Pani Elżbiety Płonki. I z §2 wykreślić słowa „po pierwsze, po drugie”. I to załatwia 

sprawę.  Wniosek Pani Elżbiety Płonki, aby z §2 wykreślić słowa „po pierwsze i po drugie”. To jest tak: 

podjęcie działań zmierzających zapobiegnięciu zapaści na rynku biomasy, wypracowania celowo 

optymalnych rozwiązań legislacji, również na rynku biomasy odnawialnej i źródła energii”. To już jest 

dopuszczalne. Jak się wykreśli „po pierwsze i po drugie” to już jest dobrze. Dobrze, wszyscy rozumieją, 

przeczytam jeszcze raz. Proszę, czy ktoś ma jakieś uwagi? Nie. Proponuję wniosek Pani Radnej Płonki 

przegłosować. Kto jest za tym, proszę podnieść rękę i nacisnąć przycisk zielony. Kto jest przeciw, 

proszę podnieść rękę i nacisnąć przycisk czerwony. Kto się wstrzymał, proszę podnieść rękę i nacisnąć 

przycisk niebieski.    

Za 20, przeciw 0, wstrzymało się 0.  

Stwierdzam, że wniosek został przyjęty. 

Proponuję teraz przegłosować projekt uchwały z przegłosowanymi zmianami. Czy są uwagi do projektu 

uchwały? Nie widzę. Wobec braku uwag projekt uchwały stanowisko Sejmiku Województwa Lubuskiego 

w sprawie sytuacji na rynku biomasy w regionie, związanej z udziałem Odnawialnych Źródeł Energii  

w ogólnej produkcji energii poddaję pod głosowanie. Kto jest za, proszę podnieść rękę i nacisnąć 

przycisk zielony. Kto jest przeciw, proszę podnieść rękę i nacisnąć przycisk czerwony. 

Kto się wstrzymał, proszę podnieść rękę i nacisnąć przycisk niebieski.  

Za 22, przeciw 0, wstrzymało się 0.  

Stwierdzam, że uchwała została podjęta. 

 

Stanowisko Sejmiku Województwa Lubuskiego z dnia 13 maja 2013 r. w sprawie sytuacji na rynku 

biomasy w regionie, związanej z udziałem Odnawialnych Źródeł Energii w ogólnej produkcji energii 

stanowi załącznik nr 74 do protokołu. 

 

Do punktu 24. 

Przyjęcie protokołu z 36 sesji Sejmiku Województwa Lubuskiego. 
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Przewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Tomasz Możejko: Przypominam, że protokół  

z 36 sesji Sejmiku był dostępny do wglądu podczas dzisiejszej sesji. Czy mają Państwo pytania, uwagi 

do protokołu? Nie ma. Jeśli nie ma uwag, proszę o przyjęcie protokołu z 36 sesji Sejmiku Województwa 

Lubuskiego przez głosowanie. Kto z Państwa Radnych jest za, proszę podnieść rękę i nacisnąć 

przycisk zielony. Kto jest przeciw, proszę podnieść rękę i nacisnąć przycisk czerwony. 

Kto się wstrzymał, proszę podnieść rękę i nacisnąć przycisk niebieski.  

Za 20, przeciw 0, wstrzymało się 1.  

Stwierdzam, że protokół z 36 sesji Sejmiku został przyjęty. 

 

Do punktu 25. 

Sprawy różne. 

 

Przewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Tomasz Możejko: Chciałbym poinformować, 

szanowni Państwo, mam jeszcze dwa takie punkty do Państwa, w sumie trzy. Pierwsze - wpłynęło 

do Sejmiku podziękowanie. Postaram się je przeczytać: Podziękowanie: „W imieniu członków 

Stowarzyszenia Ratajada – młodzież przeciw uzależnieniom, działającym przy Zespole Szkół  

w Strzelcach Krajeńskich pragniemy wyrazić gorące i serdeczne podziękowania Radnym Województwa 

Lubuskiego za bezinteresowną pomoc, życzliwość oraz wrażliwą duszę, która przynagla do czynienia 

dobra. Wyrażamy swoją wdzięczność i życząc wielu sukcesów i powodzenia w realizacji życiowych 

zamierzeń. Organizatorzy, Prezes Stowarzyszenia Ratajada – młodzież przeciw uzależnieniom, Pani 

Anna Lewandowska z Strzelec Krajeńskich”. Dziękujemy bardzo.  

Druga sprawa. Sesja 10 czerwca odbędzie się w Zielonej Górze jednak o godzinie 11:00. Z tego 

względu, dziękuję Pani Marszałek za ukłon wobec północy. Natomiast inną sesję sobie zorganizujemy. 

Jest to mój wniosek i postulat. Z tego względu, że jest to sesja absolutoryjna i sprawy techniczne, jeżeli 

chodzi o głosowania, karty i inne rzeczy uniemożliwiają nam, jak gdyby wyjazd. Może to powodować 

jakieś problemy łącznie z transportem, radnymi, obsługą prawną i innymi rzeczami. Wobec tego 

mój wniosek jest taki i proszę o wyrozumiałość tutaj dla Pani Marszałek i docencie szlachetne zamiary. 

Natomiast, ja zwołam tą sesję w Zielonej Górze, 10 czerwca o godzinie 11:00. Na pewno będzie sesja 

w Mierzęcinie również. Obiecuję, że taka będzie sesja w czasie przyszłym.  

Proszę, w sprawach różnych Pan Radny Paluch.  

 

Radny Województwa Lubuskiego Robert Paluch: Chciałem Państwa zaprosić, jako Radnych 

na turniej „Nie tylko dla Orłów”. W związku z tym, że w tamtym roku ta reprezentacja Sejmiku nie była 

zbyt szeroka, a Urzędu Marszałkowskiego w sensie urzędników dosyć szeroka, a ubolewaliście 




